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 Møteprotokoll 

 
Utval: Fylkesutvalet 
Møtestad: Fleischer's hotel, Voss 
Dato: 21.02.2018 kl. 11.15-17.05: Synfaringar og presentasjonar 
 22.02.2018 kl. 09.00-15.35: Møte i fylkesutvalet 

 
 
  Følgjande faste medlemmer møtte: 
 

Namn Funksjon Parti Merknad 
Anne Gine Hestetun Fylkesordførar A 21.02: Møtte frå kl. 15.00  
Pål Kårbø Fylkesvaraordførar KrF  
Roald Kvamme Medlem A  
Kari Sørensen Bernardini Medlem A  
Mari Klokkerstuen Kjellesvik Medlem A  
Helge Nævdal Medlem A  
Mona Røsvik Strømme Medlem H  
Silja Ekeland Bjørkly Medlem H  
Nils Marton Aadland Medlem H  
Roald Stenseide Medlem Frp Møtte 21.02.2018 
Sigbjørn Framnes Medlem Frp  
Benthe Bondhus Medlem Sp  
Aud Karin Oen Medlem SV  
Tom Sverre Tomren Medlem MDG  
Anne-Beth Njærheim Medlem V  
    
Følgjande varamedlemer møtte: 
 

  

Namn Møtte for  Parti  
Rosalind Fosse Roald Stenseide Frp Møtte 22.02.2018 
    
Frå administrasjonen møtte: 
 

   

Namn Stilling   
Rune Haugsdal Fylkesrådmann 
Ingrid Kristine Holm Svendsen Fylkesdirektør økonomi og organisasjon 
Håkon Rasmussen Fylkesdirektør samferdsel 
Per Morten Ekerhovd Kst. fylkesdirektør kultur og idrett 
Bård Sandal Fylkesdirektør regional utvikling 
Arne Åsan Fylkestannlege 
Birthe Andersen Haugen Seksjonsleiar fellestenester, opplæringsavdelinga 
Jostein Fjærestad Eigedomsdirektør 
Oddmund Sylta Direktør Skyss 
Bjarte Brask Eriksen Seniorrådgjevar, kommunikasjonsrådgjeving  
Bertil Søfteland Leiar fylkessekretariatet 
Sigrid Helene Aardal Seniorrådgjevar fylkessekretariatet 
Gunbjørg S. Hanssen Spesialkonsulent fylkessekretariatet 
Gro Stien Thorvaldsen Seniorrådgjevar fylkessekretariatet 

 
Gro Stien Thorvaldsen 

sekretær 
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Sakliste 

Utvals- 
saknr 

Innhald Arkiv- 
saknr 

U.Off. 

PS 29/18 Godkjenning møteinnkalling   

PS 30/18 Godkjenning møtebok førre møte   

PS 31/18 Referatsaker (meldingar)   

RS 21/18 Fylkeskommunen sitt eierskap i NDLA - spørsmål 2016/2086  

RS 22/18 Pilotmodell for opplæringssamarbeid skule/næringsliv 
Bømlo – forsinka oppstart av utviklingsfasen 

2016/4130  

RS 23/18 Skuleskyss i Sunnhordland 2017/938  

RS 24/18 Vedtektsendring i Ferde AS 2016/34293  

RS 25/18 Nye retningslinjer om rett på skoleskyss når foreldre er 
flytta frå kvarandre - orientering 

2016/9024  

RS 26/18 Elevplasstal ved Stord vidaregåande skule 2016/4130  

RS 27/18 Spørsmål om seksuell trakassering i MU2018 2018/7593  

RS 28/18 Fellesprosjekt datasenter - BKK, Invest in Bergen og 
Hordaland fylkeskommune 

2018/7448  

RS 29/18 Årsmelding 2017 for fylkeseldrerådet - justering etter 
møtet den 07.12.2017 

2017/2682  

RS 30/18 Status for spørsmål og oversendingsforslag i fylkesutvalet 
pr. februar 2018 

2015/10348  

PS 32/18 Delegerte saker   

DS 2/18 Sertifikatlån 340 mill. kr - rulleringsavtale 2018/301  

PS 33/18 Finansforvaltninga i 2017 2014/927  

PS 34/18 Innføring av ny takstsonestruktur i Hordaland 2015/7302  

PS 35/18 Arna vgs. - Ombygging / rehabilitering 2018/211  

PS 36/18 Sal av Lønborg vgs - Hellebakken 35 i Bergen 2014/11816  

PS 37/18 Sandsli vgs - Ombygging 2018/211  

PS 38/18 Nytt fylkeshus - kontorkonsept og lokalisering 2018/6103  

PS 39/18 Bompengereforma - overføring av garantiar til Ferde AS 2018/7385  

PS 40/18 Eigedom på Fløksand i Meland kommune - godkjenning 
av salsvilkår 

2014/17256  

PS 41/18 Garnesstølen 63 (tidl. Arna gymnas) - avtale om utleige av 
eigedomen 

2014/581  

PS 42/18 Vurdering av framtidig behov for produksjonsskular 2016/6854  

PS 43/18 Ny tilskotsordning for fagskulesektoren 2018 2017/16584  

PS 44/18 Produksjonsskule og fylkeskommunal aktivitet på Hjeltnes 2016/4130  

PS 45/18 MOT som haldningsskapande program i vidaregåande 
skule 

2018/527  

PS 46/18 Oppdragsverksemd - organisering av ekstern 
kursverksemd 

2017/16384  

PS 47/18 Tilbodsstruktur vidaregåande opplæring for vaksne 
2018/2019 

2018/446  

PS 48/18 Handlingsplan for innfartsparkering 2018 - 2029 2014/15627  
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PS 49/18 Oppfølging av budsjettvedtak fylkesvegar 2018 - 
ekstraløyving og omfordeling 

2017/4336  

PS 50/18 Rammeplan for avkjørsler med strekningsvis vurdering av 
halding til byggegrenser for riks- og fylkesveg i Region 
vest - 2017-2020. Godkjenning av Hordaland 
fylkeskommune. 

2017/4399  

PS 51/18 Fråsegn til Byutredning for Bergen 2014/54  

PS 52/18 Utgreiing om snøggbåtsamband mellom Bergen og 
Ålesund 

2015/7  

PS 53/18 Underskriftskampanje i Bømlo kommune 2017/16712  

PS 54/18 Innbyggarinitiativ Kråkenes - omgjering av kantstopp for 
buss til lomme 

2017/16330  

PS 55/18 Handlingsprogram for nærings- og samfunnsutvikling i 
Hordaland  2018 -2019 

2017/17475  

PS 56/18 Korleis oppretthalde regional konkurransekraft? 
Hovudsøknad til Interreg 

2017/14241  

PS 57/18 Temaplan for landbruk i Hordaland 2018-2022 2017/14135  

PS 58/18 Søknad om konsesjon for landingsplass for helikopter i 
Simadal i Eidfjord kommune. Høyringsfråsegn. 

2017/17434  

PS 59/18 Arrangementstilskot til nasjonale og internasjonale 
meisterskap 2018 

2017/13666  

PS 60/18 Revisjon av rutine for varsling 2014/19488  

PS 61/18 Vedtektsendringer for Ungdommens fylkesting og 
Ungdommens fylkesutval 

2014/559  

PS 62/18 Framlegg til ny IT-strategi for Hordaland fylkeskommune 
2018-2020 

2018/3423  

PS 63/18 Reglement for mottak og registrering av gåver og andre 
fordelar for folkevalde og tilsette i Hordaland 
fylkeskommune 

2014/12509  

PS 64/18 Kriterium for tildeling av ymse tilskot 2018/7440  

PS 65/18 Ymse   
 
 

PS 29/18 Godkjenning møteinnkalling 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Uttale til PS 44/18 var ettersendt på ePolitiker 21.02.2018.  
 
Vedtak 
 
Innkallinga vart godkjend utan merknader. 
 
Saklista vart godkjend med merknaden over. 
 

PS 30/18 Godkjenning møtebok førre møte 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Møteprotokollen frå fylkesutvalet 01.02.2018 vart godkjend utan merknader.  
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PS 31/18 Referatsaker (meldingar) 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Referatsaker 21-30/18 vart refererte.  
 
I samband med RS 23/18 «Skuleskyss i Sunnhordland» meinte Sigbjørn Framnes (Frp) at feil bør rettast 
opp straks. Fylkesrådmannen svarte. 
 
I samband med RS 30/18 «Status for spørsmål og oversendingsforslag i fylkesutvalet pr. februar 2018» 
påpeikte Aud Karin Oen (SV) at spørsmålet hennar om «Tal i høve til kulturmidlar i Hordaland» ikkje vart 
lagt fram slik som opplyst i RS-saka. 
 

PS 32/18 Delegerte saker 

Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Delegert sak DS 2/18 vart teken til orientering. 
 

PS 33/18 Finansforvaltninga i 2017 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget tek rapporten om finansforvaltninga i 2017 til orientering. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget tek rapporten om finansforvaltninga i 2017 til orientering. 
 

PS 34/18 Innføring av ny takstsonestruktur i Hordaland 

Forslag til innstilling 
 
1. Endeleg grense for sone Bergen/sone 1 inkluderer kommunane Askøy, Fjell, Sund, Øygarden, 

Osterøy, Meland, Radøy, Lindås, Austrheim og Os. 
 

2. Detaljerte sonegrenser vert sett i høve kartet som er presentert i denne saka. 
 

3. Fylkesrådmannen vert gitt fullmakt til å innføre ny takstsonestruktur i Hordaland frå 1. august 
innanfor dei rammene og med den prisstrukturen som vert presentert i denne saka. 

 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 07.02.2018  
 
Svein Halleraker (H) sette på vegner av H, Frp, MDG, V, KrF, Sp og A fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 4: 
 
Takstsonestruktur skal evaluerast innan rimeleg tid.» 

 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Halleraker sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
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Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Endeleg grense for sone Bergen/sone 1 inkluderer kommunane Askøy, Fjell, Sund, Øygarden, 

Osterøy, Meland, Radøy, Lindås, Austrheim og Os. 
 

2. Detaljerte sonegrenser vert sett i høve kartet som er presentert i denne saka. 
 

3. Fylkesrådmannen vert gitt fullmakt til å innføre ny takstsonestruktur i Hordaland frå 1. august 
innanfor dei rammene og med den prisstrukturen som vert presentert i denne saka. 
 

4. Takstsonestruktur skal evaluerast innan rimeleg tid. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Tom Sverre Tomren (MDG) sette på vegner av MDG og Frp fram slikt forslag: 
 

«Samnanger grenser til Bergen og må regnes som en omegnskommune. Fylkesutvalget ser det 
som naturlig ut fra sonekart at Samnanger blir lagt i sone 1.» 

 
Røysting 
 
Tomren sitt forslag fekk 3 røyster (MDG, Frp) og fall. 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
1. Endeleg grense for sone Bergen/sone 1 inkluderer kommunane Askøy, Fjell, Sund, Øygarden, 

Osterøy, Meland, Radøy, Lindås, Austrheim og Os. 
 

2. Detaljerte sonegrenser vert sett i høve kartet som er presentert i denne saka. 
 

3. Fylkesrådmannen vert gitt fullmakt til å innføre ny takstsonestruktur i Hordaland frå 1. august 
innanfor dei rammene og med den prisstrukturen som vert presentert i denne saka. 
 

4. Takstsonestruktur skal evaluerast innan rimeleg tid. 
 

PS 35/18 Arna vgs. - Ombygging / rehabilitering 

Forslag til innstilling 
 
Budsjettet for 2018 vert endra slik:  
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 
10 637.020.00 02300 02154 Arna vgs - Ombygging/Rehabilitering 31 500 000  
10 777.021.00 02300 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  31 500 000 
          31 500 000  31 500 000 

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 06.02.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
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Innstilling til fylkesutvalet 
 
Budsjettet for 2018 vert endra slik:  
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 
10 637.020.00 02300 02154 Arna vgs - Ombygging/Rehabilitering 31 500 000  
10 777.021.00 02300 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  31 500 000 
          31 500 000  31 500 000 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Vedtak 
 
Budsjettet for 2018 vert endra slik:  
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 
10 637.020.00 02300 02154 Arna vgs - Ombygging/Rehabilitering 31 500 000  
10 777.021.00 02300 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  31 500 000 
          31 500 000  31 500 000 

 

PS 36/18 Sal av Lønborg vgs - Hellebakken 35 i Bergen 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget godkjenner vedlagte kjøpekontrakt mellom Hordaland fylkeskommune og Markhus Bolig AS 
som gjeld sal av eigedomen Hellebakken 35 i Bergen for ein kjøpesum stor kr 45 mill. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget godkjenner vedlagte kjøpekontrakt mellom Hordaland fylkeskommune og Markhus Bolig AS 
som gjeld sal av eigedomen Hellebakken 35 i Bergen for ein kjøpesum stor kr 45 mill. 
 

PS 37/18 Sandsli vgs - Ombygging 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget godkjenner ombygging av Sandsli vgs. med ei samla kostnadsramme på 67 million 

kroner. Av dette vert 34 million kroner løyvd frå inneverande års løyving til rehabilitering - 
ombygging - mindre tilbygg i skulesektoren. 
 

2. Det vert gjort følgjande endringar i budsjettet for 2018: 
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 
10 626.020.00 02320 06038 Sandsli vgs – ombygging 34 000 000  
10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  34 000 000 
          34 000 000  34 000 000 
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Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 06.02.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget godkjenner ombygging av Sandsli vgs. med ei samla kostnadsramme på 67 million 

kroner. Av dette vert 34 million kroner løyvd frå inneverande års løyving til rehabilitering - 
ombygging - mindre tilbygg i skulesektoren. 
 

2. Det vert gjort følgjande endringar i budsjettet for 2018: 
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 
10 626.020.00 02320 06038 Sandsli vgs – ombygging 34 000 000  
10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  34 000 000 
          34 000 000  34 000 000 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget godkjenner ombygging av Sandsli vgs. med ei samla kostnadsramme på 67 million 

kroner. Av dette vert 34 million kroner løyvd frå inneverande års løyving til rehabilitering - 
ombygging - mindre tilbygg i skulesektoren. 
 

2. Det vert gjort følgjande endringar i budsjettet for 2018: 
 
          Meirutg./ Mindreutg./ 
  K.stad Art Prosj. Tekst mindreinnt. meirinnt. 
10 626.020.00 02320 06038 Sandsli vgs – ombygging 34 000 000  
10 777.021.00 02320 03000 Rehab. / omb./ tilbygg  34 000 000 
          34 000 000  34 000 000 

 

PS 38/18 Nytt fylkeshus - kontorkonsept og lokalisering 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtek eit aktivitetsbasert kontorkonsept for nytt fylkeshus, med føresetnader, som 

anbefalt i rapporten «Rapport om utvikling av kontorløysing for nytt fylkeshus», gitt av 
prosjektgruppa og styringsgruppa. 
 

2. Fylkestinget vedtek at dagens fylkeshus i Agnes Mowinckels gate 5 skal vere framtidig lokalisering 
av fylkesadministrasjonen og politisk leiing i fylkeskommunen. Rådmannen bes komma attende til 
sak om finansiering og eigarskap av fylkeshuset i juni 2018. 
 

3. Fylkestinget ber rådmannen setje i verk arbeidet med å finne aktuelle midlertidige lokalar for ein 
rehabiliteringsperiode. Hovudprinsippa for søk etter midlertidige lokalar er sentrumsnær plassering, 
god kollektivdekning, akseptabel leigepris, god nok kvalitet på lokala og i størst muleg grad samla 
administrasjon. Aktuelle leigeavtaler blir framlagt for fylkestinget til godkjenning. 
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4. Fylkesrådmannen får i oppdrag å programmere eit nytt fylkeshus i Agnes Mowinckels gate 5, i tråd 
med reguleringsplanen frå Bergen kommune og behov til brukarane. Programmering blir framlagt 
for fylkestinget til godkjenning. 

 
Saksprotokoll i administrasjonsutvalet - 13.02.2018  
 
Følgjande hadde ordet under ordskiftet: 
Kjørmo AKAD, Steinseide FRP, Bjørkly H og Meyer UNIO. 
 
Følgjande hadde ordet frå administrasjonen: 
Fylkesdirektør Økonomi – og Organisasjonsavdelinga – Svendsen. 
Leiar system og utvikling – Mæland. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Tom Sverre Tomren (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 5: 
 
Fylkestinget vedtek at kontorkonseptet blir tilpassa den enkelte arbeidstakar sine 
arbeidsoppgåver og behov.» 

 
Røysting 
 
Innstillinga punkt 1 vart vedteken som innstilling til fylkestinget mot 1 røyst (SV). 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2, 3 og 4 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Tomren sitt forslag fekk 2 røyster (MDG, SV) og fall. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget vedtek eit aktivitetsbasert kontorkonsept for nytt fylkeshus, med føresetnader, som 

anbefalt i rapporten «Rapport om utvikling av kontorløysing for nytt fylkeshus», gitt av 
prosjektgruppa og styringsgruppa. 
 

2. Fylkestinget vedtek at dagens fylkeshus i Agnes Mowinckels gate 5 skal vere framtidig lokalisering 
av fylkesadministrasjonen og politisk leiing i fylkeskommunen. Rådmannen bes komma attende til 
sak om finansiering og eigarskap av fylkeshuset i juni 2018. 
 

3. Fylkestinget ber rådmannen setje i verk arbeidet med å finne aktuelle midlertidige lokalar for ein 
rehabiliteringsperiode. Hovudprinsippa for søk etter midlertidige lokalar er sentrumsnær plassering, 
god kollektivdekning, akseptabel leigepris, god nok kvalitet på lokala og i størst muleg grad samla 
administrasjon. Aktuelle leigeavtaler blir framlagt for fylkestinget til godkjenning. 
 

4. Fylkesrådmannen får i oppdrag å programmere eit nytt fylkeshus i Agnes Mowinckels gate 5, i tråd 
med reguleringsplanen frå Bergen kommune og behov til brukarane. Programmering blir framlagt 
for fylkestinget til godkjenning. 

 

PS 39/18 Bompengereforma - overføring av garantiar til Ferde AS 

Forslag til innstilling 
 
Hordaland fylkeskommune gjev sjølvskuldnargarantiar overfor Ferde AS til følgjande prosjekt: 
 
1. Bergensprogrammet / Bypakke Bergen 

Sjølvskuldnargaranti for lån på inntil 6 100 mill. kr (2017-kr).  
Garantien omfattar i tillegg inntil 10 % av hovudstol til påløpne kostnader.  
Maksimal garantiperiode er fram til utgangen av 2037. 
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2. E39 Svegatjørn-Rådal 
 Sjølvskuldnargaranti for lån på inntil 3 770 mill. kr (2017-kr) 

Maksimal garantiperiode er fram til utgangen av 2038. 
 

3. Austevollbrua 
 Sjølvskuldnargaranti for lån på inntil 100 mill. kr. 

Maksimal garantiperiode er fram til utgangen av 2022. 
 

4. Askøypakken 
 Sjølvskuldnargaranti for lån på inntil 1 230 mill. kr (2017-kr).  

Garantien dekkjer i tillegg inntil 10 % av hovudstol til påløpne kostnader. 
Maksimal garantiperiode er fram til utgangen av 2030. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Kari Sørensen Bernardini (A) stilte spørsmål om ho var inhabil fordi ho er leiar i styret for  
Askøy Bompengeselskap AS. Bernardini gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om ho var inhabil. 
fylkesutvalet vedtok samrøystes at Kari Sørensen Bernardini (A) var inhabil, jf. forvaltningslova § 6, 1. ledd 
e).  
  
Kari Sørensen Bernardini gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 14 representantar til stades. 
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Hordaland fylkeskommune gjev sjølvskuldnargarantiar overfor Ferde AS til følgjande prosjekt: 
 
1. Bergensprogrammet / Bypakke Bergen 

Sjølvskuldnargaranti for lån på inntil 6 100 mill. kr (2017-kr).  
Garantien omfattar i tillegg inntil 10 % av hovudstol til påløpne kostnader.  
Maksimal garantiperiode er fram til utgangen av 2037. 
 

2. E39 Svegatjørn-Rådal 
 Sjølvskuldnargaranti for lån på inntil 3 770 mill. kr (2017-kr) 

Maksimal garantiperiode er fram til utgangen av 2038. 
 

3. Austevollbrua 
 Sjølvskuldnargaranti for lån på inntil 100 mill. kr. 

Maksimal garantiperiode er fram til utgangen av 2022. 
 

4. Askøypakken 
 Sjølvskuldnargaranti for lån på inntil 1 230 mill. kr (2017-kr).  

Garantien dekkjer i tillegg inntil 10 % av hovudstol til påløpne kostnader. 
Maksimal garantiperiode er fram til utgangen av 2030. 

 

PS 40/18 Eigedom på Fløksand i Meland kommune - godkjenning av salsvilkår 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget godkjenner at gnr 4 bnr 1, 25 og 63 i Meland kommune vert lagt ut for sal i den opne 

marknaden i samsvar med vedlagte opsjonsavtale og kjøpekontrakt. 
 

2. Høgaste bod skal godkjennast av fylkesutvalet. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Nils Marton Aadland (H) stilte spørsmål om han var inhabil fordi han er varamedlem i styret for  
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Stiftinga Meland Golf & Naturpark. Han har møtt i styret. Aadland gjekk frå under vurderinga av 
spørsmålet om han var inhabil. Fylkesutvalet vedtok samrøystes at Nils Marton Aadland var inhabil, jf. 
forvaltningslova § 6, 1. og 2. ledd.  
  
Nils Marton Aadland gjekk frå under behandlinga av saka. Det var 14 representantar til stades. 
 
Aud Karin Oen (SV) sette på vegner av SV, KrF, A og Sp fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Før det vert tatt stilling til evt. sal av gnr. 4 bnr. 1, 25 og 63 i Meland kommune, vert 
fylkesrådmannen beden om å avklara om det kan vere aktuelt å løysa ut heile eller delar av 
strandområdet med tanke på allmenn tilgang til friluftsområde, og om Bergen og omland 
friluftsråd (BOF) kan vere aktuell gjennom bruk av ordninga for statleg sikring av friluftsområde.» 

 
Røysting 
 
Oen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk ingen røyster og fall. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Før det vert tatt stilling til evt. sal av gnr. 4 bnr. 1, 25 og 63 i Meland kommune, vert fylkesrådmannen 
beden om å avklara om det kan vere aktuelt å løysa ut heile eller delar av strandområdet med tanke på 
allmenn tilgang til friluftsområde, og om Bergen og omland friluftsråd (BOF) kan vere aktuell gjennom bruk 
av ordninga for statleg sikring av friluftsområde. 
 

PS 41/18 Garnesstølen 63 (tidl. Arna gymnas) - avtale om utleige av eigedomen 

Forslag til vedtak 
 
Fylkesutvalet godkjenner vedlagte leigeavtale mellom Hordaland fylkeskommune og Bergen kommune for 
eigedomen Garnesstølen 63 i Arna. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet godkjenner vedlagte leigeavtale mellom Hordaland fylkeskommune og Bergen kommune for 
eigedomen Garnesstølen 63 i Arna. 
 

PS 42/18 Vurdering av framtidig behov for produksjonsskular 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget tek saka til orientering. 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 30.01.2018  
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda: 
 
Fylkestinget tek saka til orientering. 
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Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 06.02.2018  
 
Tor Andre Ljosland (KrF) sette fram slikt forslag: 
 

«Fylkestinget vurderer produksjonsskule som ein god alternativ opplæringsmodell og eit 
tilbakeførande tilbod som syter for fylkeskommunen sitt ansvar for store deler av gruppa av 
ungdom som er utanfor opplæring og arbeid.» 

 
Røysting 
 
Ljosland sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget vurderer produksjonsskule som ein god alternativ opplæringsmodell og eit tilbakeførande 
tilbod som syter for fylkeskommunen sitt ansvar for store deler av gruppa av ungdom som er utanfor 
opplæring og arbeid. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget vurderer produksjonsskule som ein god alternativ opplæringsmodell og eit tilbakeførande 
tilbod som syter for fylkeskommunen sitt ansvar for store deler av gruppa av ungdom som er utanfor 
opplæring og arbeid. 
 

PS 43/18 Ny tilskotsordning for fagskulesektoren 2018 

Forslag til innstilling 
 

1. Endringane i tilskotsordninga for fagskulane vert teken til vitande 
2. Ramma for budsjett til fagskule vert oppretthalden i samsvar med årsbudsjett 2018 
3. Det vert ikkje gjort endringar i fondsreglane for Fagskolen i Hordaland i denne omgang 

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 06.02.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Endringane i tilskotsordninga for fagskulane vert teken til vitande 
2. Ramma for budsjett til fagskule vert oppretthalden i samsvar med årsbudsjett 2018 
3.  Det vert ikkje gjort endringar i fondsreglane for Fagskolen i Hordaland i denne omgang 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Endringane i tilskotsordninga for fagskulane vert teken til vitande. 
2. Ramma for budsjett til fagskule vert oppretthalden i samsvar med årsbudsjett 2018. 
3. Det vert ikkje gjort endringar i fondsreglane for Fagskolen i Hordaland i denne omgang. 
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PS 44/18 Produksjonsskule og fylkeskommunal aktivitet på Hjeltnes 

Forslag til innstilling 
 
1. Det vert etablert døgnkontinuerleg produksjonsskuledrift på Hjeltnes i samsvar med prosjektskisse 

og med oppstart frå hausten 2018. Permanent produksjonsskuledrift føreset eit årleg statleg tilskot 
på 9 mill. kr. Drift av produksjonsskule på Hjeltnes vert organisert som gjort greie for i 
saksframlegget. Opplæringsavdelinga og eigedomsavdelinga sitt budsjett må samla styrkast med 
om lag 5,8 mill. kr frå 2019. 
  

2. Fylkestinget gir ei ekstraordinær budsjettløyving til oppstart i 2018 på til saman 2,8 mill. kr.  
 

3. Fylkestinget løyver 18,2 mill. kr til investeringar på Hjeltnes i 2019. Inntekter frå sal av eigedom på 
Hjeltnes skal nyttast til nye investeringar på Hjeltnes. 

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 06.02.2018  
 
Rosalind Fosse (FrP) sette fram slikt forslag:   
 

«1. Alternativ:  
Utvalg for opplæring og helse er positiv til etablering av produkssjonskole, men finner ikke 
Hjeltnes som rett sted. 
 
2. Utvalg for opplæring og helse anbefaler ut i fra dette at eiendommene på Hjeltnes legges ut 
for salg. 
 
3. I den grad Ulvik herad har interesse for noen av eiendommene, bes rådmannen om å komme 
tilbake med dette.» 

 
Tor Andre Ljosland (KrF) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 4: 
Risikovurderinga i sak PS 23/18 må ferdigstillast (vedlegg 5) før endeleg handsaming i 
fylkestinget.» 

 
Røysting 
 
Fosse sitt forslag fekk 5 røyster (Frp, H) og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag med Ljosland sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Det vert etablert døgnkontinuerleg produksjonsskuledrift på Hjeltnes i samsvar med prosjektskisse 

og med oppstart frå hausten 2018. Permanent produksjonsskuledrift føreset eit årleg statleg tilskot 
på 9 mill. kr. Drift av produksjonsskule på Hjeltnes vert organisert som gjort greie for i 
saksframlegget. Opplæringsavdelinga og eigedomsavdelinga sitt budsjett må samla styrkast med 
om lag 5,8 mill. kr frå 2019. 
  

2. Fylkestinget gir ei ekstraordinær budsjettløyving til oppstart i 2018 på til saman 2,8 mill. kr.  
 

3. Fylkestinget løyver 18,2 mill. kr til investeringar på Hjeltnes i 2019. Inntekter frå sal av eigedom på 
Hjeltnes skal nyttast til nye investeringar på Hjeltnes. 
 

4. Risikovurderinga i sak PS 23/18 må ferdigstillast (vedlegg 5) før endeleg handsaming i fylkestinget. 
 
Saksprotokoll i administrasjonsutvalet - 13.02.2018  
 
Følgjande hadde ordet under ordskiftet:  
Steinseide FRP, Bjørkly H, Meyer UNIO, Andersen PARAT, Bernardini A og Kvamme A hadde ordet 
under ordskiftet. 
 
Følgjande frå administrasjonen hadde ordet: 
Fylkesdirektør Økonomi og Organisasjonsavdelinga – Svendsen 
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Fylkesdirektør Opplæringsavdelinga – Heggheim. 
 
Roald Steinseide (FRP) la fram følgjande forslag: 

 
«1. Administrasjonsutvalget er positiv til etablering av produksjonsskole, men finner ikke Hjeltnes 
som rett sted». 

 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling ble vedtatt mot ei stemme frå FRP og ei stemme frå H. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Rosalind Fosse (FrP) sette fram slikt forslag:   
 

«Alternativ til punkt 1-3:  
 
1. Fylkestinget er positiv til etablering av produkssjonskole, men finner ikke Hjeltnes som rett 

sted. 
 

2. Fylkestinget anbefaler ut i fra dette at eiendommene på Hjeltnes legges ut for salg. 
 

3. I den grad Ulvik herad har interesse for noen av eiendommene, bes rådmannen om å 
komme tilbake med dette.» 

 
Røysting 
 
Innstillinga frå utval for opplæring og helse vart lagt til grunn for røystinga. 
 
Fosse sitt forslag fekk 5 røyster (Frp, H) og fall. 
Innstillinga punkt 1, 2 og 3 fekk 10 røyster (V, MDG, SV, Sp, KrF, A) og vart vedteken som innstilling til 
fylkestinget. 
Innstillinga punkt 4 vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Det vert etablert døgnkontinuerleg produksjonsskuledrift på Hjeltnes i samsvar med prosjektskisse 

og med oppstart frå hausten 2018. Permanent produksjonsskuledrift føreset eit årleg statleg tilskot 
på 9 mill. kr. Drift av produksjonsskule på Hjeltnes vert organisert som gjort greie for i 
saksframlegget. Opplæringsavdelinga og eigedomsavdelinga sitt budsjett må samla styrkast med 
om lag 5,8 mill. kr frå 2019. 
  

2. Fylkestinget gir ei ekstraordinær budsjettløyving til oppstart i 2018 på til saman 2,8 mill. kr.  
 

3. Fylkestinget løyver 18,2 mill. kr til investeringar på Hjeltnes i 2019. Inntekter frå sal av eigedom på 
Hjeltnes skal nyttast til nye investeringar på Hjeltnes. 
 

4. Risikovurderinga i sak PS 23/18 må ferdigstillast (vedlegg 5) før endeleg handsaming i fylkestinget. 
 

PS 45/18 MOT som haldningsskapande program i vidaregåande skule 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til fylkesrådmannen sitt framlegg om å setje av kr 200 000 som skal gå til 
delfinansiering av kontingent for skular som ønskjer å søke om partnarskap i MOT-programmet. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 06.02.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
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Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til fylkesrådmannen sitt framlegg om å setje av kr 200 000 som skal gå til 
delfinansiering av kontingent for skular som ønskjer å søke om partnarskap i MOT-programmet. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til fylkesrådmannen sitt framlegg om å setje av kr 200 000 som skal gå til 
delfinansiering av kontingent for skular som ønskjer å søke om partnarskap i MOT-programmet. 
 

PS 46/18 Oppdragsverksemd - organisering av ekstern kursverksemd 

Forslag til innstilling  
 
1. Dagens organisering av oppdragsverksemda ved dei vidaregåande skulane og fagskulen vert  

vidareført.  
 

2. Rutinane for gjennomføring og oppfølging av oppdragsverksemda ved dei vidaregåande skulane og 
fagskulen vert oppdatert.  
 

3. Fylkestinget ønskjer ein ny gjennomgang av organisering av oppdragsverksemda på dei 
vidaregåande skulane og fagskulane etter at Hordaland og Sogn og Fjordane er slått saman. 

 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 30.01.2018  
 
Tilråding frå yrkesopplæringsnemnda: 
 
1. Dagens organisering av oppdragsverksemda ved dei vidaregåande skulane og fagskulen vert  

vidareført.  
 

2. Rutinane for gjennomføring og oppfølging av oppdragsverksemda ved dei vidaregåande skulane og 
fagskulen vert oppdatert.  
 

3. Fylkestinget ønskjer ein ny gjennomgang av organisering av oppdragsverksemda på dei 
vidaregåande skulane og fagskulane etter at Hordaland og Sogn og Fjordane er slått saman. 

 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 06.02.2018  
 
Emil Gadolin (A) sette frem eit tillegg til fylkesrådmannens innstilling: 
 

«Ber om at reviderte retningslinjer for oppdragsverksemd vert lagt fram for utvalet. 
 
Ber om at regler for fondsavsetning vert lagt fram for politisk handsaming.» 
 

Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag med Gadolin sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Dagens organisering av oppdragsverksemda ved dei vidaregåande skulane og fagskulen vert  

vidareført.  
 

2. Rutinane for gjennomføring og oppfølging av oppdragsverksemda ved dei vidaregåande skulane og 
fagskulen vert oppdatert.  
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3. Fylkestinget ønskjer ein ny gjennomgang av organisering av oppdragsverksemda på dei 
vidaregåande skulane og fagskulane etter at Hordaland og Sogn og Fjordane er slått saman. 
 

4. Ber om at reviderte retningslinjer for oppdragsverksemd vert lagt fram for utval og opplæring og 
helse. 
 

5. Ber om at reglar for fondsavsetjing vert lagt fram for politisk handsaming. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Dagens organisering av oppdragsverksemda ved dei vidaregåande skulane og fagskulen vert 

vidareført.  
 

2. Rutinane for gjennomføring og oppfølging av oppdragsverksemda ved dei vidaregåande skulane og 
fagskulen vert oppdatert.  
 

3. Fylkestinget ønskjer ein ny gjennomgang av organisering av oppdragsverksemda på dei 
vidaregåande skulane og fagskulane etter at Hordaland og Sogn og Fjordane er slått saman. 
 

4. Ber om at reviderte retningslinjer for oppdragsverksemd vert lagt fram for utval og opplæring og 
helse. 
 

5. Ber om at reglar for fondsavsetjing vert lagt fram for politisk handsaming. 
 

PS 47/18 Tilbodsstruktur vidaregåande opplæring for vaksne 2018/2019 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget sluttar seg til følgjande forslag til vidaregåande opplæringstilbod for vaksne skuleåret 2018-
2019: 
 
Framlegg til vidaregåande opplæringstilbod / grupper for vaksne skuleåret 2018 - 2019 
 
1.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Bergen Katedralskole 

 
 
 
 
 
 

 
2.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Åsane videregående skole 

Vaksenopplæringssenter /  
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Bergen katedralskole  ST Fag for studiekompetanse – 11 grupper Vg1 – Vg3 Skule 

Bergen katedralskole / Knarvik vgs ST Fag for studiekompetanse Vg3 Skule 

Vaksenopplæringssenter /  
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Åsane vidaregåande skule BA Bygg -og anleggsteknikk Vg1 Skole 

Åsane vidaregåande skule BA Renholdsoperatørfaget Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule HO Helse - og oppvekstfag - 2 grupper Vg1 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Helsearbeiderfag  - 2 grupper Vg2 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Helsearbeiderfag -  2 grupper Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule HO Helseservicefag  - 2 grupper Vg2 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Helsesekretær Vg3 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Tannhelsesekretær Vg3 Skole 
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3.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Voss gymnas 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
4.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Sotra vidaregåande skule 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
5.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Stord vidaregåande skule 

Åsane vidaregåande skule HO Barrne - og ungdomsarbeiderfag Vg2 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Barne- og ungdomsarbeiderfaget Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule HO Barne- og ungdomsarbeiderfaget -  2 grupper Vg2/Vg3 VOPA 

Åsane vidaregåande skule HO Helsearbeiderfag Vg2/Vg3 VOPA 

Åsane vidaregåande skule SS Logistikkfaget Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule SS Kontor-salgs-sikkerhetsfaget -  2 grupper Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule YF fellesfag Fellesfag yrkesfag Gruppe for fleire y-fag Vg1 Skole 

Åsane vidaregåande skule YF fellesfag Fellesfag yrkesfag  Gruppe for fleire y-fag Vg2 Skole 

Åsane vidaregåande skule / Fusa vgs HO Barne- og ungdomsarbeiderfaget Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule / Fusa vgs HO Helsearbeiderfag Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule /Knarvik vgs  
vgs 

HO Helsearbeiderfag Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule / Stend vgs NA Landbruk og gartnarnæring Vg2 Skule 

Åsane vidaregåande skule / Stend vgs NA Landbruk Vg3 Skule 

Vaksenopplæringssenter /  
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Voss gymnas ST Engelsk, naturfag, samf.fag, histore Vg1 – Vg3 Skule 

Voss  gymnas / Odda vgs TP Kjemiprosess Vg3 PK 

Voss gymnas / Odda  vgs ST Engelsk Vg3 Skule 

Voss gymnas / Voss  vgs NA Landbruk og gartnarnæring Vg2 Skule 

Voss gymnas / Voss  vgs NA Gartnarnæring Vg3 Skule 

Vaksenopplæringssenter / 
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Sotra vidaregåande skule SS Logistikkfaget Vg 3 PK 

Sotra vidaregåande skule ST Historie, samffag, engelsk, naturfag Vg 3 Skule 

Sotra vidaregåande skule HO Helsearbeidarfag min.språkl. Vg2 Skule 

Sotra vidaregåande skule HO Helse- og oppvekstfag. Vg1 Skule 

Sotra vidaregåande skule BA Bygg- og anlegg. Vg1 Skule 

Vaksenopplæringssenter /  
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Stord vidaregåande skule / Bømlo vgs RM Sjømatproduksjon Vg3 PK 

Stord vidaregåande skule  NA Akvakulturfaget Vg3 PK 

Stord vidaregåande skule / Fitjar vgs HO Barne og ungdomsarbeidarfaget Vg1/Vg2 Skule / PK 

Stord vidaregåande skule  HO Helsearbeidarfaget Vg2 Skule / PK 

Stord vidaregåande skule  YF fellesfag Fellesfag yrkesfag Vg2 Skule 

Stord vidaregåande skule  ST norsk/naturfag/ engelsk/samfunnsfag vg3 skule 

Stord vidaregåande skule  ST norsk/eng/samfunnsfag vg3 skule 
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Note alle tabellane *. Nemninga «Skule» viser til opplæringstilbod som følger evalueringsordninga for elevar / deltakarar i 
vidaregåande opplæring. Nemninga «PK» viser til opplæringstilbod som vert evaluert ved eksamensordninga for praksiskandidatar 
og lærlingar med full opplæring i bedrift.  Nemninga «VOPA» viser til utviklingstiltaket Fagbrev på jobb, i regi av 
Utdanningsdirektoratet. 
 
Saksprotokoll i yrkesopplæringsnemnda - 30.01.2018  
 
Tilråding frå Yrkesopplæringsnemnda: 
 
Fylkestinget sluttar seg til følgjande forslag til vidaregåande opplæringstilbod for vaksne skuleåret 2018-
2019: 
 
Framlegg til vidaregåande opplæringstilbod / grupper for vaksne skuleåret 2018 - 2019 
 
1.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Bergen Katedralskole 

 
 
 
 
 
 

 
2.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Åsane videregående skole 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Stord vidaregåande skule HO Helsefagarbeidarfaget Vg3 VOPA 

Vaksenopplæringssenter /  
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Bergen katedralskole  ST Fag for studiekompetanse – 11 grupper Vg1 – Vg3 Skule 

Bergen katedralskole / Knarvik vgs ST Fag for studiekompetanse Vg3 Skule 

Vaksenopplæringssenter /  
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Åsane vidaregåande skule BA Bygg -og anleggsteknikk Vg1 Skole 

Åsane vidaregåande skule BA Renholdsoperatørfaget Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule HO Helse - og oppvekstfag - 2 grupper Vg1 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Helsearbeiderfag  - 2 grupper Vg2 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Helsearbeiderfag -  2 grupper Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule HO Helseservicefag  - 2 grupper Vg2 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Helsesekretær Vg3 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Tannhelsesekretær Vg3 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Barrne - og ungdomsarbeiderfag Vg2 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Barne- og ungdomsarbeiderfaget Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule HO Barne- og ungdomsarbeiderfaget -  2 grupper Vg2/Vg3 VOPA 

Åsane vidaregåande skule HO Helsearbeiderfag Vg2/Vg3 VOPA 

Åsane vidaregåande skule SS Logistikkfaget Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule SS Kontor-salgs-sikkerhetsfaget -  2 grupper Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule YF fellesfag Fellesfag yrkesfag Gruppe for fleire y-fag Vg1 Skole 

Åsane vidaregåande skule YF fellesfag Fellesfag yrkesfag  Gruppe for fleire y-fag Vg2 Skole 

Åsane vidaregåande skule / Fusa vgs HO Barne- og ungdomsarbeiderfaget Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule / Fusa vgs HO Helsearbeiderfag Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule /Knarvik vgs  
vgs 

HO Helsearbeiderfag Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule / Stend vgs NA Landbruk og gartnarnæring Vg2 Skule 

Åsane vidaregåande skule / Stend vgs NA Landbruk Vg3 Skule 
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3.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Voss gymnas 

 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

4.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Sotra vidaregåande skule 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
5.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Stord vidaregåande skule 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Note alle tabellane *. Nemninga «Skule» viser til opplæringstilbod som følger evalueringsordninga for elevar / deltakarar i 
vidaregåande opplæring. Nemninga «PK» viser til opplæringstilbod som vert evaluert ved eksamensordninga for praksiskandidatar 
og lærlingar med full opplæring i bedrift.  Nemninga «VOPA» viser til utviklingstiltaket Fagbrev på jobb, i regi av 
Utdanningsdirektoratet. 
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 06.02.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget sluttar seg til følgjande forslag til vidaregåande opplæringstilbod for vaksne skuleåret 2018-
2019: 
 
Framlegg til vidaregåande opplæringstilbod / grupper for vaksne skuleåret 2018 - 2019 
  

Vaksenopplæringssenter /  
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Voss gymnas ST Engelsk, naturfag, samf.fag, histore Vg1 – Vg3 Skule 

Voss  gymnas / Odda vgs TP Kjemiprosess Vg3 PK 

Voss gymnas / Odda  vgs ST Engelsk Vg3 Skule 

Voss gymnas / Voss  vgs NA Landbruk og gartnarnæring Vg2 Skule 

Voss gymnas / Voss  vgs NA Gartnarnæring Vg3 Skule 

Vaksenopplæringssenter / 
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Sotra vidaregåande skule SS Logistikkfaget Vg 3 PK 

Sotra vidaregåande skule ST Historie, samffag, engelsk, naturfag Vg 3 Skule 

Sotra vidaregåande skule HO Helsearbeidarfag min.språkl. Vg2 Skule 

Sotra vidaregåande skule HO Helse- og oppvekstfag. Vg1 Skule 

Sotra vidaregåande skule BA Bygg- og anlegg. Vg1 Skule 

Vaksenopplæringssenter /  
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Stord vidaregåande skule / Bømlo vgs RM Sjømatproduksjon Vg3 PK 

Stord vidaregåande skule  NA Akvakulturfaget Vg3 PK 

Stord vidaregåande skule / Fitjar vgs HO Barne og ungdomsarbeidarfaget Vg1/Vg2 Skule / PK 

Stord vidaregåande skule  HO Helsearbeidarfaget Vg2 Skule / PK 

Stord vidaregåande skule  YF fellesfag Fellesfag yrkesfag Vg2 Skule 

Stord vidaregåande skule  ST norsk/naturfag/ engelsk/samfunnsfag vg3 skule 

Stord vidaregåande skule  ST norsk/eng/samfunnsfag vg3 skule 

Stord vidaregåande skule HO Helsefagarbeidarfaget Vg3 VOPA 
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1.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Bergen Katedralskole 

 
 
 
 
 
 

 
2.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Åsane videregående skole 

 
 
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

3.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Voss gymnas 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
  

Vaksenopplæringssenter /  
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Bergen katedralskole  ST Fag for studiekompetanse – 11 grupper Vg1 – Vg3 Skule 

Bergen katedralskole / Knarvik vgs ST Fag for studiekompetanse Vg3 Skule 

Vaksenopplæringssenter /  
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Åsane vidaregåande skule BA Bygg -og anleggsteknikk Vg1 Skole 

Åsane vidaregåande skule BA Renholdsoperatørfaget Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule HO Helse - og oppvekstfag - 2 grupper Vg1 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Helsearbeiderfag  - 2 grupper Vg2 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Helsearbeiderfag -  2 grupper Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule HO Helseservicefag  - 2 grupper Vg2 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Helsesekretær Vg3 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Tannhelsesekretær Vg3 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Barrne - og ungdomsarbeiderfag Vg2 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Barne- og ungdomsarbeiderfaget Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule HO Barne- og ungdomsarbeiderfaget -  2 grupper Vg2/Vg3 VOPA 

Åsane vidaregåande skule HO Helsearbeiderfag Vg2/Vg3 VOPA 

Åsane vidaregåande skule SS Logistikkfaget Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule SS Kontor-salgs-sikkerhetsfaget -  2 grupper Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule YF fellesfag Fellesfag yrkesfag Gruppe for fleire y-fag Vg1 Skole 

Åsane vidaregåande skule YF fellesfag Fellesfag yrkesfag  Gruppe for fleire y-fag Vg2 Skole 

Åsane vidaregåande skule / Fusa vgs HO Barne- og ungdomsarbeiderfaget Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule / Fusa vgs HO Helsearbeiderfag Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule /Knarvik vgs  
vgs 

HO Helsearbeiderfag Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule / Stend vgs NA Landbruk og gartnarnæring Vg2 Skule 

Åsane vidaregåande skule / Stend vgs NA Landbruk Vg3 Skule 

Vaksenopplæringssenter /  
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Voss gymnas ST Engelsk, naturfag, samf.fag, histore Vg1 – Vg3 Skule 

Voss  gymnas / Odda vgs TP Kjemiprosess Vg3 PK 

Voss gymnas / Odda  vgs ST Engelsk Vg3 Skule 

Voss gymnas / Voss  vgs NA Landbruk og gartnarnæring Vg2 Skule 

Voss gymnas / Voss  vgs NA Gartnarnæring Vg3 Skule 
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4.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Sotra vidaregåande skule 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
5.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Stord vidaregåande skule 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Note alle tabellane *. Nemninga «Skule» viser til opplæringstilbod som følger evalueringsordninga for elevar / deltakarar i 
vidaregåande opplæring. Nemninga «PK» viser til opplæringstilbod som vert evaluert ved eksamensordninga for praksiskandidatar 
og lærlingar med full opplæring i bedrift.  Nemninga «VOPA» viser til utviklingstiltaket Fagbrev på jobb, i regi av 
Utdanningsdirektoratet. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
Fylkestinget sluttar seg til følgjande forslag til vidaregåande opplæringstilbod for vaksne skuleåret 2018-
2019: 
 
Framlegg til vidaregåande opplæringstilbod / grupper for vaksne skuleåret 2018 - 2019 
 
1.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Bergen Katedralskole 

 
 
 
 

 

 

2.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Åsane videregående skole 

Vaksenopplæringssenter / 
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Sotra vidaregåande skule SS Logistikkfaget Vg 3 PK 

Sotra vidaregåande skule ST Historie, samffag, engelsk, naturfag Vg 3 Skule 

Sotra vidaregåande skule HO Helsearbeidarfag min.språkl. Vg2 Skule 

Sotra vidaregåande skule HO Helse- og oppvekstfag. Vg1 Skule 

Sotra vidaregåande skule BA Bygg- og anlegg. Vg1 Skule 

Vaksenopplæringssenter /  
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Stord vidaregåande skule / Bømlo vgs RM Sjømatproduksjon Vg3 PK 

Stord vidaregåande skule  NA Akvakulturfaget Vg3 PK 

Stord vidaregåande skule / Fitjar vgs HO Barne og ungdomsarbeidarfaget Vg1/Vg2 Skule / PK 

Stord vidaregåande skule  HO Helsearbeidarfaget Vg2 Skule / PK 

Stord vidaregåande skule  YF fellesfag Fellesfag yrkesfag Vg2 Skule 

Stord vidaregåande skule  ST norsk/naturfag/ engelsk/samfunnsfag vg3 skule 

Stord vidaregåande skule  ST norsk/eng/samfunnsfag vg3 skule 

Stord vidaregåande skule HO Helsefagarbeidarfaget Vg3 VOPA 

Vaksenopplæringssenter /  
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Bergen katedralskole  ST Fag for studiekompetanse – 11 grupper Vg1 – Vg3 Skule 

Bergen katedralskole / Knarvik vgs ST Fag for studiekompetanse Vg3 Skule 

Vaksenopplæringssenter /  
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Åsane vidaregåande skule BA Bygg -og anleggsteknikk Vg1 Skole 

Åsane vidaregåande skule BA Renholdsoperatørfaget Vg3 PK 
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3.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Voss gymnas 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 

4.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Sotra vidaregåande skule 

Åsane vidaregåande skule HO Helse - og oppvekstfag - 2 grupper Vg1 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Helsearbeiderfag  - 2 grupper Vg2 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Helsearbeiderfag -  2 grupper Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule HO Helseservicefag  - 2 grupper Vg2 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Helsesekretær Vg3 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Tannhelsesekretær Vg3 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Barrne - og ungdomsarbeiderfag Vg2 Skole 

Åsane vidaregåande skule HO Barne- og ungdomsarbeiderfaget Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule HO Barne- og ungdomsarbeiderfaget -  2 grupper Vg2/Vg3 VOPA 

Åsane vidaregåande skule HO Helsearbeiderfag Vg2/Vg3 VOPA 

Åsane vidaregåande skule SS Logistikkfaget Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule SS Kontor-salgs-sikkerhetsfaget -  2 grupper Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule YF fellesfag Fellesfag yrkesfag Gruppe for fleire y-fag Vg1 Skole 

Åsane vidaregåande skule YF fellesfag Fellesfag yrkesfag  Gruppe for fleire y-fag Vg2 Skole 

Åsane vidaregåande skule / Fusa vgs HO Barne- og ungdomsarbeiderfaget Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule / Fusa vgs HO Helsearbeiderfag Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule /Knarvik vgs  
vgs 

HO Helsearbeiderfag Vg3 PK 

Åsane vidaregåande skule / Stend vgs NA Landbruk og gartnarnæring Vg2 Skule 

Åsane vidaregåande skule / Stend vgs NA Landbruk Vg3 Skule 

Vaksenopplæringssenter /  
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Voss gymnas ST Engelsk, naturfag, samf.fag, histore Vg1 – Vg3 Skule 

Voss  gymnas / Odda vgs TP Kjemiprosess Vg3 PK 

Voss gymnas / Odda  vgs ST Engelsk Vg3 Skule 

Voss gymnas / Voss  vgs NA Landbruk og gartnarnæring Vg2 Skule 

Voss gymnas / Voss  vgs NA Gartnarnæring Vg3 Skule 

Vaksenopplæringssenter / 
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Sotra vidaregåande skule SS Logistikkfaget Vg 3 PK 

Sotra vidaregåande skule ST Historie, samffag, engelsk, naturfag Vg 3 Skule 

Sotra vidaregåande skule HO Helsearbeidarfag min.språkl. Vg2 Skule 

Sotra vidaregåande skule HO Helse- og oppvekstfag. Vg1 Skule 
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5.  Tilbodet ved vaksenopplæringssenteret Stord vidaregåande skule 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

 
Note alle tabellane *. Nemninga «Skule» viser til opplæringstilbod som følger evalueringsordninga for elevar / deltakarar i 
vidaregåande opplæring. Nemninga «PK» viser til opplæringstilbod som vert evaluert ved eksamensordninga for praksiskandidatar 
og lærlingar med full opplæring i bedrift.  Nemninga «VOPA» viser til utviklingstiltaket Fagbrev på jobb, i regi av 
Utdanningsdirektoratet. 
 

PS 48/18 Handlingsplan for innfartsparkering 2018 - 2029 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkesutvalet vedtek Handlingsplan for innfartsparkering 2018-2029 og meiner at planen gir eit godt 

grunnlag for vidare utvikling av innfartsparkeringstilbodet. 
 

2. Fylkesutvalet meiner det er viktig at staten ved Jernbanedirektoratet/Bane NOR og Statens 
vegvesen også bidrar til ein offensiv utvikling av innfartsparkeringstilbodet på sine ansvarsområder. 
 

3. Fylkesutvalet legg til grunn at handlingsplanen for innfartsparkering vert følgt opp i arbeidet med 
rullering av investeringsprogrammet for fylkesvegnettet og handlingsprogrammet for Miljøløftet. 

 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 07.02.2018  
 
Marthe Hammer (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 4: 
 
Det skal ikke prioriteres innfartsparkeringer i sentersonene innenfor Bergen kommune, bortsett 
fra ved Arna stasjon.» 

 
Jon Askeland (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsett til neste møte.» 
 
Det var 14 representantar til stades. 
 
Røysting (forslaget om utsetjing) 
 
Askeland sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
  

Sotra vidaregåande skule BA Bygg- og anlegg. Vg1 Skule 

Vaksenopplæringssenter /  
utførande skule 

Utdannings- 
program Fag og klassar / grupper Trinn Gruppe * 

Stord vidaregåande skule / Bømlo vgs RM Sjømatproduksjon Vg3 PK 

Stord vidaregåande skule  NA Akvakulturfaget Vg3 PK 

Stord vidaregåande skule / Fitjar vgs HO Barne og ungdomsarbeidarfaget Vg1/Vg2 Skule / PK 

Stord vidaregåande skule  HO Helsearbeidarfaget Vg2 Skule / PK 

Stord vidaregåande skule  YF fellesfag Fellesfag yrkesfag Vg2 Skule 

Stord vidaregåande skule  ST norsk/naturfag/ engelsk/samfunnsfag vg3 skule 

Stord vidaregåande skule  ST norsk/eng/samfunnsfag vg3 skule 

Stord vidaregåande skule HO Helsefagarbeidarfaget Vg3 VOPA 
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Innstilling til fylkesutvalet 
 
Saka vert utsett til neste møte. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
I møte 07.02.2017 utsette utval for miljø og samferdsel saka til neste møte. Saka vart difor ikkje behandla 
av fylkesutvalet. 
 

PS 49/18 Oppfølging av budsjettvedtak fylkesvegar 2018 - ekstraløyving og 
omfordeling 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til dei prioriteringane av tiltak som fylkesrådmannen tilrår i saka, summert opp i 
følgjande hovudpunkt:  
 
1. Ekstra løyving til meir asfaltdekke og trygg skuleveg over driftsbudsjettet, totalt 20,77 mill. kr inkl. 

0,77 mill. kr. i midlar overført frå 2017, vert disponert med om lag 3/4 til asfaltdekke og det 
resterande til tiltak langs skuleveg.  
 

2. Omfordeling av 30 mill. kr til forsterkning går til tiltak som er foreslått prioritert av Statens vegvesen. 
 

3. Dei 10 millionane som vart omfordelt til sikringstiltak i tunnel i 2018 skal gå til naudsynt utbetring av 
dei alvorlegaste problema med brannutrustinga og kommunikasjonssystema i tunnelane Bjorøy, 
Olsvik og Stongafjell.   

 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 07.02.2018  
 
Rasmus Laupsa Rasmussen (A) sette på vegner av A, Sp, SV og KrF fram slikt forslag: 
 

«Alternativ til punkt 1: 
 
Fylkesutvalet opprettar ei søknadsordning for kommunar med ei ramme på 20,77 millionar kr i 
2018. Utval for miljø og samferdsel får ansvar for tilskotsordninga, og trafikksikringsutvalet har 
innstillingsrett.»  

 
Det var 14 representantar til stades. 
 
Røysting 
 
Rasmussen sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot ingen røyster 
for fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 og 3 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til dei prioriteringane av tiltak som fylkesrådmannen tilrår i saka, summert opp i 
følgjande hovudpunkt:  
 
1. Fylkesutvalet opprettar ei søknadsordning for kommunar med ei ramme på 20,77 millionar kr i 

2018. Utval for miljø og samferdsel får ansvar for tilskotsordninga, og trafikksikringsutvalet har 
innstillingsrett. 
 

2. Omfordeling av 30 mill. kr til forsterkning går til tiltak som er foreslått prioritert av Statens vegvesen. 
 

3. Dei 10 millionane som vart omfordelt til sikringstiltak i tunnel i 2018 skal gå til naudsynt utbetring av 
dei alvorlegaste problema med brannutrustinga og kommunikasjonssystema i tunnelane Bjorøy, 
Olsvik og Stongafjell.  
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Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet sluttar seg til dei prioriteringane av tiltak som fylkesrådmannen tilrår i saka, summert opp i 
følgjande hovudpunkt:  
 
1. Fylkesutvalet opprettar ei søknadsordning for kommunar med ei ramme på 20,77 millionar kr i 

2018. Utval for miljø og samferdsel får ansvar for tilskotsordninga, og trafikksikringsutvalet har 
innstillingsrett. 
 

2. Omfordeling av 30 mill. kr til forsterkning går til tiltak som er foreslått prioritert av Statens vegvesen. 
 

3. Dei 10 millionane som vart omfordelt til sikringstiltak i tunnel i 2018 skal gå til naudsynt utbetring av 
dei alvorlegaste problema med brannutrustinga og kommunikasjonssystema i tunnelane Bjorøy, 
Olsvik og Stongafjell.  

 

PS 50/18 Rammeplan for avkjørsler med strekningsvis vurdering av halding til 
byggegrenser for riks- og fylkesveg i Region vest - 2017-2020. Godkjenning av 
Hordaland fylkeskommune. 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet vedtek «Rammeplan for avkjørsler med strekningsvis vurdering av haldning til byggegrenser 
for riks- og fylkesveg i Region vest  2017-2020», og godkjenner fylkesrådmannen sine tilrådingar i 
saksutgreiinga når det gjeld haldningsklasse for dei veglenkene som einskilde kommunar har hatt 
merknad til i høyringsrunden.  
 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 07.02.2018  
 
Det var 14 representantar til stades. 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet vedtek «Rammeplan for avkjørsler med strekningsvis vurdering av haldning til byggegrenser 
for riks- og fylkesveg i Region vest  2017-2020», og godkjenner fylkesrådmannen sine tilrådingar i 
saksutgreiinga når det gjeld haldningsklasse for dei veglenkene som einskilde kommunar har hatt 
merknad til i høyringsrunden.  
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Nils Marton Aadland (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Fylkesutvalet viser til høyringsuttalar frå Fjell kommune og Meland kommune. Desse blir tatt til 
følgje, og innarbeidd i planen.» 

 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
Aadland sitt forslag vart vedteke mot 2 røyster (MDG, SV). 
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Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet vedtek «Rammeplan for avkjørsler med strekningsvis vurdering av haldning til 

byggegrenser for riks- og fylkesveg i Region vest  2017-2020», og godkjenner fylkesrådmannen 
sine tilrådingar i saksutgreiinga når det gjeld haldningsklasse for dei veglenkene som einskilde 
kommunar har hatt merknad til i høyringsrunden. 
 

2. Fylkesutvalet viser til høyringsuttalar frå Fjell kommune og Meland kommune. Desse blir tatt til 
følgje, og innarbeidd i planen. 

 

PS 51/18 Fråsegn til Byutredning for Bergen 

Forslag til innstilling/vedtak 
 
1. Fylkesutvalet tek byutgreiinga for Bergen til orientering. 

 
2. Fylkesutvalet merkar seg at utgreiinga viser at nullvekstmålet er oppnåeleg, mens ambisjonane til 

Bergen kommune om 10 % reduksjon i biltrafikken innan 2020 og 20 % reduksjon innan 2030 er 
innafor rekkjevidde. 
 

3. Fylkesutvalet vil framheve at bygging av ny infrastruktur aleine ikkje er nok for å nå nullvekstmålet, 
men at det må bli kombinert med restriktive tiltak. Fylkesutvalet vil likevel understreke at kompakt 
arealbruk og satsing på infrastruktur for kollektiv, sykkel og gange er naudsynt for å oppretthalde 
mobiliteten i befolkninga.  
 

4. Det er knytt vesentlege kostnader til investering og drift av kollektivsystemet for å handtere 
framtidig vekst i passasjertal. Fylkesutvalet vil framheve at det vil vere særskilt behov for auka 
rammer til drift og vedlikehald i framtida. 

 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 07.02.2018  
 
Det var 14 representantar til stades. 
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 fekk 3 røyster (SV, V, MDG) og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 3 fekk 3 røyster (SV, V, MDG) og fall. 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 4 fekk 3 røyster (SV, V, MDG) og fall. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet tek byutgreiinga for Bergen til orientering. 
 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.02.2018  
 
Kjell Håland (A) sette fram slikt forslag : 
 

«Føye til ordet «statlege» i punkt 4, siste setning (endringa er markert med understrekning): 
 
Det er knytt vesentlege kostnader til investering og drift av kollektivsystemet for å handtere 
framtidig vekst i passasjertal. Fylkesutvalet vil framheve at det vil vere særskilt behov for auka 
statlege rammer til drift og vedlikehald i framtida.» 

 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt punkt 1 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Fylkesrådmannen sitt punkt 2 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 2 røyster (Frp). 
Fylkesrådmannen sitt punkt 3 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 2 røyster (Frp). 
Fylkesrådmannen sitt punkt 4 fekk ingen røyster og fall. 
Håland sitt forslag punkt 4 fekk 8 røyster (A, KrF, Sp, V) og vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
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Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet tek byutgreiinga for Bergen til orientering. 

 
2. Fylkesutvalet merkar seg at utgreiinga viser at nullvekstmålet er oppnåeleg, mens ambisjonane til 

Bergen kommune om 10 % reduksjon i biltrafikken innan 2020 og 20 % reduksjon innan 2030 er 
innafor rekkjevidde. 
 

3. Fylkesutvalet vil framheve at bygging av ny infrastruktur aleine ikkje er nok for å nå nullvekstmålet, 
men at det må bli kombinert med restriktive tiltak. Fylkesutvalet vil likevel understreke at kompakt 
arealbruk og satsing på infrastruktur for kollektiv, sykkel og gange er naudsynt for å oppretthalde 
mobiliteten i befolkninga. 
 

4. Det er knytt vesentlege kostnader til investering og drift av kollektivsystemet for å handtere 
framtidig vekst i passasjertal. Fylkesutvalet vil framheve at det vil vere særskilt behov for auka 
statlege rammer til drift og vedlikehald i framtida.  

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Fylkesordføraren la innstillinga frå utval for kultur, idrett og regional utvikling til grunn for saksbehandlinga. 
 
Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 3: 
 
«Fylkesutvalget vil bemerke at arealplanlegging er et kommunalt anliggende og at det må være 
opp til kommunene hvordan de skal disponere sine arealer. 
 
Da det tildels er dårlige kollektivtilbud ute i omegnskommunene, vil ikke fylkesutvalget tilråde 
flere restriktive tiltak. Fylkesutvalget vil minne om at kollektivtilbud er et fylkeskommunalt 
ansvar.» 

 
Røysting 
 
Innstillinga punkt 1 vart samrøystes vedteken. 
Innstillinga punkt 2 vart vedteken mot 5 røyster (Frp, H). 
Framnes sitt forslag punkt 3 fekk 2 røyster (Frp) og fall. 
Innstillinga punkt 3 fekk 10 røyster (V, MDG, SV, KrF, Sp, A) og vart vedteken. 
Innstillinga punkt 4 fekk 10 røyster (V, MDG, SV, KrF, Sp, A) og vart vedteken. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet tek byutgreiinga for Bergen til orientering. 

 
2. Fylkesutvalet merkar seg at utgreiinga viser at nullvekstmålet er oppnåeleg, mens ambisjonane til 

Bergen kommune om 10 % reduksjon i biltrafikken innan 2020 og 20 % reduksjon innan 2030 er 
innafor rekkjevidde. 
 

3. Fylkesutvalet vil framheve at bygging av ny infrastruktur aleine ikkje er nok for å nå nullvekstmålet, 
men at det må bli kombinert med restriktive tiltak. Fylkesutvalet vil likevel understreke at kompakt 
arealbruk og satsing på infrastruktur for kollektiv, sykkel og gange er naudsynt for å oppretthalde 
mobiliteten i befolkninga. 
 

4. Det er knytt vesentlege kostnader til investering og drift av kollektivsystemet for å handtere 
framtidig vekst i passasjertal. Fylkesutvalet vil framheve at det vil vere særskilt behov for auka 
statlege rammer til drift og vedlikehald i framtida.  
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PS 52/18 Utgreiing om snøggbåtsamband mellom Bergen og Ålesund 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet løyver 1/3 av kostnaden, inntil kr. 300 000, til ei utgreiing av hurtigbåtsamband mellom 
Bergen og Ålesund, i samband med realiseringa av Stad skipstunnel. Løyvinga vert finansiert over 
samferdselsbudsjettet for 2018. 
 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 07.02.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet løyver 1/3 av kostnaden, inntil kr. 300 000, til ei utgreiing av hurtigbåtsamband mellom 
Bergen og Ålesund, i samband med realiseringa av Stad skipstunnel. Løyvinga vert finansiert over 
samferdselsbudsjettet for 2018. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Innstillinga fekk 13 røyster (H, V, MDG, SV, Sp, KrF, A) og vart vedteken. 
 
Vedtak 
 
Fylkesutvalet løyver 1/3 av kostnaden, inntil kr. 300 000, til ei utgreiing av hurtigbåtsamband mellom 
Bergen og Ålesund, i samband med realiseringa av Stad skipstunnel. Løyvinga vert finansiert over 
samferdselsbudsjettet for 2018. 
 

PS 53/18 Underskriftskampanje i Bømlo kommune 

Forslag til innstilling 
 
Fylkeskommunen vil på bakgrunn av evaluering etter start av nytt bussanbod i Sunnhordland og 
eventuelle konkrete forslag til omprioriteringar, vurdere tiltak for forbetringar av busstilbodet på Bømlo. 
Ruteendringane vil bli gjort innanfor dei til ein kvar tid gjeldande økonomiske rammer, og med bakgrunn i 
føringar gitt i Trafikkplan Sunnhordland. 
 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 07.02.2018  
 
Det var 14 representantar til stades. 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkeskommunen vil på bakgrunn av evaluering etter start av nytt bussanbod i Sunnhordland og 
eventuelle konkrete forslag til omprioriteringar, vurdere tiltak for forbetringar av busstilbodet på Bømlo. 
Ruteendringane vil bli gjort innanfor dei til ein kvar tid gjeldande økonomiske rammer, og med bakgrunn i 
føringar gitt i Trafikkplan Sunnhordland. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
Fylkeskommunen vil på bakgrunn av evaluering etter start av nytt bussanbod i Sunnhordland og 
eventuelle konkrete forslag til omprioriteringar, vurdere tiltak for forbetringar av busstilbodet på Bømlo. 
Ruteendringane vil bli gjort innanfor dei til ein kvar tid gjeldande økonomiske rammer, og med bakgrunn i 
føringar gitt i Trafikkplan Sunnhordland. 
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PS 54/18 Innbyggarinitiativ Kråkenes - omgjering av kantstopp for buss til lomme 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget tar ikkje stilling til fjerning av kantstopp langs Fv 287 Kråkenes no, men viser til at Statens 
vegvesen skal gjennomføre ei etterundersøking av tiltaket som skal avklare vidare status. Fylkestinget 
legg til grunn at spørsmålet om kantstopp eller lomme på Kråkenes vert handsama gjennom rullering av 
handlingsprogrammet for Miljøløftet. 
 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 07.02.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 2 røyster (Frp). 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkestinget tar ikkje stilling til fjerning av kantstopp langs Fv 287 Kråkenes no, men viser til at Statens 
vegvesen skal gjennomføre ei etterundersøking av tiltaket som skal avklare vidare status. Fylkestinget 
legg til grunn at spørsmålet om kantstopp eller lomme på Kråkenes vert handsama gjennom rullering av 
handlingsprogrammet for Miljøløftet. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Sigbjørn Framnes (Frp) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
1. Fylkestinget ber om at videre utbygging/omstilling til kantstopp stilles i ro inntil det 

foreligger et datagrunnlag vedrørende ulykker og nesten-ulykker. 
 

2. Det legges frem for utvalg for miljø og samferdsel egen sak vedrørende 
innbyggerinitiativet om å tilbakeføre kantstoppet til busslommer.» 

 
Røysting 
 
Framnes sitt forslag punkt 1 fekk 5 røyster (Frp, H) og fall. 
Framnes sitt forslag punkt 2 fekk 2 røyster (Frp) og fall. 
Innstillinga fekk 10 røyster (V, MDG, SV, Sp, KrF, A) og vart vedteken som innstilling til fylkestinget. 

 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget tar ikkje stilling til fjerning av kantstopp langs Fv 287 Kråkenes no, men viser til at Statens 
vegvesen skal gjennomføre ei etterundersøking av tiltaket som skal avklare vidare status. Fylkestinget 
legg til grunn at spørsmålet om kantstopp eller lomme på Kråkenes vert handsama gjennom rullering av 
handlingsprogrammet for Miljøløftet. 
 

PS 55/18 Handlingsprogram for nærings- og samfunnsutvikling i Hordaland  2018 
-2019 

Forslag til innstilling 
  
1. Fylkesutvalet vedtar «Handlingsprogram for nærings- og samfunnsutvikling i Hordaland 2018-

2019». 
  

2. Handlingsprogramment som tidlegare har vore rullert årleg, skal no gjelda for 2018 og 2019. 
Naudsynte justeringar i høve til budsjettet for 2019 må likevel gjennomførast i 2018 
 

3. Det vert sett av 3 mill. kroner til dei regionale etablerarfonda. Etablerarfonda er ei tilskotsordning til 
etablerarar og ny næringsverksemd. Desse midlane er fordelte til samarbeidspartnarar slik at 
Sunnhordland får 594 000 kroner og Hardanger får 438 000 kroner. Bergensregionen, dvs. 
Hordland fylke utanom Sunnhordland og Hardanger, får tilgjengeleg  1 968 000 kroner.  
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4.  Omstillingsutvalet vert styringsgruppe for 9.0 mill. kr som er sett av til omstilling.  
 
Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 06.02.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet vedtar «Handlingsprogram for nærings- og samfunnsutvikling i Hordaland 2018-

2019». 
  

2. Handlingsprogramment som tidlegare har vore rullert årleg, skal no gjelda for 2018 og 2019. 
Naudsynte justeringar i høve til budsjettet for 2019 må likevel gjennomførast i 2018 
 

3. Det vert sett av 3 mill. kroner til dei regionale etablerarfonda. Etablerarfonda er ei tilskotsordning til 
etablerarar og ny næringsverksemd. Desse midlane er fordelte til samarbeidspartnarar slik at 
Sunnhordland får 594 000 kroner og Hardanger får 438 000 kroner. Bergensregionen, dvs. 
Hordland fylke utanom Sunnhordland og Hardanger, får tilgjengeleg  1 968 000 kroner.  
 

4. Omstillingsutvalet vert styringsgruppe for 9.0 mill. kr som er sett av til omstilling.  
 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 07.02.2018  
 
Det var 14 representantar til stades. 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet vedtar «Handlingsprogram for nærings- og samfunnsutvikling i Hordaland 2018-

2019». 
  

2. Handlingsprogramment som tidlegare har vore rullert årleg, skal no gjelda for 2018 og 2019. 
Naudsynte justeringar i høve til budsjettet for 2019 må likevel gjennomførast i 2018. 
 

3. Det vert sett av 3 mill. kroner til dei regionale etablerarfonda. Etablerarfonda er ei tilskotsordning til 
etablerarar og ny næringsverksemd. Desse midlane er fordelte til samarbeidspartnarar slik at 
Sunnhordland får 594 000 kroner og Hardanger får 438 000 kroner. Bergensregionen, dvs. 
Hordland fylke utanom Sunnhordland og Hardanger, får tilgjengeleg 1 968 000 kroner.  
 

4. Omstillingsutvalet vert styringsgruppe for 9,0 mill. kr som er sett av til omstilling.  
 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.02.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkesutvalet vedtar «Handlingsprogram for nærings- og samfunnsutvikling i Hordaland 2018-

2019». 
  

2. Handlingsprogramment som tidlegare har vore rullert årleg, skal no gjelda for 2018 og 2019. 
Naudsynte justeringar i høve til budsjettet for 2019 må likevel gjennomførast i 2018. 
 

3. Det vert sett av 3 mill. kroner til dei regionale etablerarfonda. Etablerarfonda er ei tilskotsordning til 
etablerarar og ny næringsverksemd. Desse midlane er fordelte til samarbeidspartnarar slik at 
Sunnhordland får 594 000 kroner og Hardanger får 438 000 kroner. Bergensregionen, dvs. 
Hordland fylke utanom Sunnhordland og Hardanger, får tilgjengeleg  1 968 000 kroner.  
 

4. Omstillingsutvalet vert styringsgruppe for 9.0 mill. kr som er sett av til omstilling.  
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Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet vedtar «Handlingsprogram for nærings- og samfunnsutvikling i Hordaland 2018-

2019». 
  

2. Handlingsprogramment som tidlegare har vore rullert årleg, skal no gjelda for 2018 og 2019. 
Naudsynte justeringar i høve til budsjettet for 2019 må likevel gjennomførast i 2018. 
 

3. Det vert sett av 3 mill. kroner til dei regionale etablerarfonda. Etablerarfonda er ei tilskotsordning til 
etablerarar og ny næringsverksemd. Desse midlane er fordelte til samarbeidspartnarar slik at 
Sunnhordland får 594 000 kroner og Hardanger får 438 000 kroner. Bergensregionen, dvs. 
Hordland fylke utanom Sunnhordland og Hardanger, får tilgjengeleg  1 968 000 kroner.  
 

4. Omstillingsutvalet vert styringsgruppe for 9.0 mill. kr som er sett av til omstilling.  
 

PS 56/18 Korleis oppretthalde regional konkurransekraft? Hovudsøknad til 
Interreg Nordsjøprogrammet «Right skills for the right future» (RIGHT)  

Forslag til innstilling/vedtak 
 
1. Fylkesutvalet vedtek at fylkesrådmannen kan søkje Interreg Nordsjøprogrammet om godkjenning 

av prosjektet «Right skills for the right future» (RIGHT) innan frista 5. mars 2018 
 

2. Fylkesutvalet gir tilslutning til budsjettet og finansieringplanen for eit 3-årig prosjekt som skissert, og 
at dette finasierast innanfor til ei kvar tid gjeldande budsjettramme. 
 

3. Dersom prosjektet vert godkjent gjennom INTERREG Nordsjøprogrammet, ber fylkesutvalet om 
årlege rapportar om resultat og framgang i prosjektet. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet vedtek at fylkesrådmannen kan søkje Interreg Nordsjøprogrammet om godkjenning 

av prosjektet «Right skills for the right future» (RIGHT) innan frista 5. mars 2018 
 

2. Fylkesutvalet gir tilslutning til budsjettet og finansieringplanen for eit 3-årig prosjekt som skissert, og 
at dette finasierast innanfor til ei kvar tid gjeldande budsjettramme. 
 

3. Dersom prosjektet vert godkjent gjennom INTERREG Nordsjøprogrammet, ber fylkesutvalet om 
årlege rapportar om resultat og framgang i prosjektet. 

 

PS 57/18 Temaplan for landbruk i Hordaland 2018-2022 

Forslag til innstilling 
 
1. Fylkestinget vedtek «Temaplan for landbruk i Hordaland 2018-2022» og ber om at fylkesrådmanen 

set i verk arbeidet med innsatsområda. 
 

2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdera kva tiltak som må gjennomførast for at Hordaland skal 
bidra til at nasjonal jordvernmål vert realisert og ber fylkesrådmannen presentera forslag til tiltak i ei 
politisk sak. 
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Saksprotokoll i utval for opplæring og helse - 06.02.2018  
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vedtek «Temaplan for landbruk i Hordaland 2018-2022» og ber om at fylkesrådmanen 

set i verk arbeidet med innsatsområda. 
 

2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdera kva tiltak som må gjennomførast for at Hordaland skal 
bidra til at nasjonal jordvernmål vert realisert og ber fylkesrådmannen presentera forslag til tiltak i ei 
politisk sak. 

 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 07.02.2018  
 
Geir Angetveit (V) sette på vegner av V, H, Frp, MDG, KrF, Sp og A fram slikt forslag: 
 

«Temaplanen vert sendt på høyring.» 
 
Geir Angetveit (V) sette på vegner av V fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen: 
 

«Temaplanen må kommentera  
 Utfordringa med monokultur og artsmangfald.  
 Dyr skal haldast i miljø som gir god livskvalitet, og funksjonsfriske dyr skal vere ein 

føresetnad for all vekst i dyrehold i fylket. Dyr har ein eigenverdi, og handtering av dyr skal 
skje med omsorg og respekt for dyra sin eigenart. 

 Det må kommenterast korleis ein kan integrera produksjon av fornybar fôrproduksjon til havs 
saman med landbruket. 

 Nortura ønskjer auke i storfeproduksjonen nasjonalt i grovfôrområda. Med 2500 dyr per år.  
o Er det å flytta dagens produksjon over i andre område, eller samla auke i 

produksjonen? Korleis går indikasjonsmål om auken i kjøtproduksjonen overeins 
med klimamål om folkehelsemål om reduksjon av inntak av raudt kjøt? 

 Innsatsmål for produksjon av grønsaker må også innarbeidast. Det vert kommentert i planen 
som eit potensial, men lite meir. 

 Korleis stillar dyrevernsorganisasjonar seg til ny teknologi som støthalsband på sau og 
andre utfordringar i planen.  

 Klimamål i planen er utdatert, Noreg har sett mål om å bli klimanøytral innan 1. januar 2030, 
ikkje 2050.» 

 
Røysting  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag fekk ingen røyster og fall. 
Angeltveit sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Angeltveit sitt oversendingsforslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren utan 
realitetsbehandling.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Temaplanen vert sendt på høyring. 
 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.02.2018  
 
Elizabeth Toft Erichsen (V) sette fram slikt forslag: 
 

«Temaplanen vert sendt på høyring.» 
 
Elizabeth Toft Erichsen (V) sette på vegner av V fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen: 
 

«Temaplanen må kommentera  
 Utfordringa med monokultur og artsmangfald.  
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 Dyr skal haldast i miljø som gir god livskvalitet, og funksjonsfriske dyr skal vere ein 
føresetnad for all vekst i dyrehold i fylket. Dyr har ein eigenverdi, og handtering av dyr skal 
skje med omsorg og respekt for dyra sin eigenart. 

 Det må kommenterast korleis ein kan integrera produksjon av fornybar fôrproduksjon til havs 
saman med landbruket. 

 Nortura ønskjer auke i storfeproduksjonen nasjonalt i grovfôrområda. Med 2500 dyr per år.  
o Er det å flytta dagens produksjon over i andre område, eller samla auke i 

produksjonen? Korleis går indikasjonsmål om auken i kjøtproduksjonen overeins 
med klimamål om folkehelsemål om reduksjon av inntak av raudt kjøt? 

 Innsatsmål for produksjon av grønsaker må også innarbeidast. Det vert kommentert i planen 
som eit potensial, men lite meir. 

 Korleis stillar dyrevernsorganisasjonar seg til ny teknologi som støthalsband på sau og 
andre utfordringar i planen.  

 Klimamål i planen er utdatert, Noreg har sett mål om å bli klimanøytral innan 1. januar 2030, 
ikkje 2050.» 

 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 1 røyst (V) for Erichsen sitt 
forslag. 
Erichsen sitt oversendingsforslag vart samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren utan 
realitetsbehandling.  
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. Fylkestinget vedtek «Temaplan for landbruk i Hordaland 2018-2022» og ber om at fylkesrådmanen 

set i verk arbeidet med innsatsområda. 
 

2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdera kva tiltak som må gjennomførast for at Hordaland skal 
bidra til at nasjonal jordvernmål vert realisert og ber fylkesrådmannen presentera forslag til tiltak i ei 
politisk sak. 

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Fylkesordføraren la innstillinga frå utval for kultur, idrett og regional utvikling til grunn for saksbehandlinga. 
 
Kari Bernardini (A) sette frem slikt forslag: 
 

«Nytt punkt 3: 
 
For å sikre god rekruttering og gode arbeidsforhold i landbruket er det viktig å jobbe mot sosial 
dumping.» 

 
Tom Sverre Tomren (MDG) sette fram slikt forslag: 
 

«Alternativ: 
 
Temaplanen vert sendt på høyring.» 
 

Røysting 
 
Tomren sitt forslag fekk 7 røyster (MDG, V, Frp, H) og fall. 
Innstillinga fekk 8 røyster (SV, KrF, Sp, A) og vart vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Bernardini sitt forslag fekk 8 røyster (SV, KrF, Sp, A) og vart vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. Fylkestinget vedtek «Temaplan for landbruk i Hordaland 2018-2022» og ber om at fylkesrådmanen 

set i verk arbeidet med innsatsområda. 
 

2. Fylkestinget ber fylkesrådmannen vurdera kva tiltak som må gjennomførast for at Hordaland skal 
bidra til at nasjonal jordvernmål vert realisert og ber fylkesrådmannen presentera forslag til tiltak i ei 
politisk sak. 
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3. For å sikre god rekruttering og gode arbeidsforhold i landbruket er det viktig å jobbe mot sosial 

dumping. 
 

PS 58/18 Søknad om konsesjon for landingsplass for helikopter i Simadal i 
Eidfjord kommune. Høyringsfråsegn. 

Forslag til innstilling 
 
1. På grunn av manglande kunnskapsgrunnlag i søknaden og av omsyn til biologisk mangfald og 

friluftsliv rår Hordaland fylkeskommune frå konsesjon for landingsplass på Sima i Eidfjord slik det er 
søkt om. Søknaden er slik Hordaland fylkeskommune vurderer det, ikkje i samsvar med 
kunnskapskravet i naturmangfaldlova § 8 og har særleg på grunn av auka støy stort 
konfliktpotensiale. 
 

2. Hordaland fylkeskommune vil ikkje setja seg i mot at landingsplassen i framtida vert brukt som i 
dag, dvs. til vedlikehald og inspeksjon av kraftanlegga og linjenettet i området.  

 
Saksprotokoll i utval for miljø og samferdsel - 07.02.2018  
 
Astrid Aarhus Byrknes (KrF) sette fram slikt forslag: 
 

«Saka vert utsatt i påvente av fråsegn frå Eidfjord kommune.» 
 
Byrknes trekte forslaget sitt. 
 
Stein Inge Ryssdal (H) sette fram slikt forslag: 
 

«Utval for miljø og samferdsel ber fylkesrådmannen be om utsett høyringsfrist slik at uttale frå 
Eidfjord kommune ligg føre til vår behandling. 
 
Ved utsett frist blir saka lagt fram for utval for miljø og samferdsel og fylkesutvalet for ny 
behandling.» 

 
Marthe Hammer (SV) sette på vegner av A og SV fram slikt forslag: 
 

«Utval for miljø og samferdsel ber om at Eidfjord kommune vert gjeve høve til å leggje fram 
uttale før fylkesutvalet si handsaming 21.02.2018.» 

 
Det var 14 representantar til stades. 
 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 1 vart vedteke som innstilling til fylkesutvalet mot 2 røyster (Sp). 
Fylkesrådmannen sitt forslag punkt 2 vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
Ryssdal sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
Hammer sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Utval for miljø og samferdsel ber fylkesrådmannen be om utsett høyringsfrist slik at uttale frå 

Eidfjord kommune ligg føre til vår behandling. 
 
Ved utsett frist blir saka lagt fram for utval for miljø og samferdsel og fylkesutvalet for ny 
behandling. 
 

2. Utval for miljø og samferdsel ber om at Eidfjord kommune vert gjeve høve til å leggje fram uttale før 
fylkesutvalet si handsaming 21.02.2018. 
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Innstilling til fylkesutvalet 
 
1. På grunn av manglande kunnskapsgrunnlag i søknaden og av omsyn til biologisk mangfald og 

friluftsliv rår Hordaland fylkeskommune frå konsesjon for landingsplass på Sima i Eidfjord slik det er 
søkt om. Søknaden er slik Hordaland fylkeskommune vurderer det, ikkje i samsvar med 
kunnskapskravet i naturmangfaldlova § 8 og har særleg på grunn av auka støy stort 
konfliktpotensiale. 
 

2. Hordaland fylkeskommune vil ikkje setja seg i mot at landingsplassen i framtida vert brukt som i 
dag, dvs. til vedlikehald og inspeksjon av kraftanlegga og linjenettet i området.  

 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Benthe Bondhus (Sp) sette fram slikt forslag: 
 

«Saka blir utsett til eit ekstra fylkesutval i forbindelse med fylkestinget i mars.» 
 
Røysting (forslaget om utsetjing) 
 
Bondhus sitt forslag vart vedteke mot 1 røyst (SV). 
 
Vedtak 
 
Saka blir utsett til eit ekstra fylkesutval i forbindelse med fylkestinget i mars. 
 

PS 59/18 Arrangementstilskot til nasjonale og internasjonale meisterskap 2018 

Forslag til innstilling 
 
Fylkesutvalet gir arrangementstilskot til følgjande internasjonale meisterskap for 2018; 
 
Norges Håndballforbund Region Vest Kr. 30.000,- 
Voss kroppsfykarlag Kr. 50.000,- 

 
Tilskota vert tildelt frå Fylkesutvalet sin tilleggsløyvingskonto. For 2018 er denne på kr 1.734.000. 
Budsjettet vert endra slik;  
 
10.720.200.00.14900 går ned med kr 80.000. 10.400.410.00.14700 aukar med kr 80.000. 
 
Saksprotokoll i utval for kultur, idrett og regional utvikling - 13.02.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkesutvalet. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesutvalet gir arrangementstilskot til følgjande internasjonale meisterskap for 2018; 
 
Norges Håndballforbund Region Vest Kr. 30.000,- 
Voss kroppsfykarlag Kr. 50.000,- 

 
Tilskota vert tildelt frå fylkesutvalet sin tilleggsløyvingskonto. For 2018 er denne på kr 1.734.000. 
Budsjettet vert endra slik;  
 
10.720.200.00.14900 går ned med kr 80.000. 10.400.410.00.14700 aukar med kr 80.000. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken. 
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Vedtak 
 
Fylkesutvalet gir arrangementstilskot til følgjande internasjonale meisterskap for 2018; 
 
Norges Håndballforbund Region Vest Kr. 30.000,- 
Voss kroppsfykarlag Kr. 50.000,- 

 
Tilskota vert tildelt frå fylkesutvalet sin tilleggsløyvingskonto. For 2018 er denne på kr 1.734.000. 
Budsjettet vert endra slik;  
 
10.720.200.00.14900 går ned med kr 80.000. 10.400.410.00.14700 aukar med kr 80.000. 
 

PS 60/18 Revisjon av rutine for varsling 

Forslag til innstilling 
 
Utkast til revidert rutine for varsling i Hordaland fylkeskommune vert gjort gjeldande som rutine for varsling 
i Hordaland fylkeskommune. 
 
Saksprotokoll i administrasjonsutvalet - 13.02.2018  
 
Følgjande hadde ordet under ordskiftet: 
Bernardini A, Kvamme A, Bjørkly H, Andersen PARAT, Hillestad LO – K. 
 
Følgjande hadde ordet frå administrasjonen: 
Fylkesdirektør Økonomi og Organisasjonsavdelinga – Svendsen. 
 
Innstilling til Hamu 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Saksprotokoll i Hovudarbeidsmiljøutvalet - 16.02.2018  
 
Vedtak 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Aud Karin Oen (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Tillegg: 
 
Under overskrift Definisjonar. 
Døme på kritikkverdige forhold er: 
Nytt strekpunkt 

 seksuell trakassering.» 
 
Røysting 
 
Innstillinga med Oen sitt forslag vart samrøystes vedteken. 
 
Vedtak 
 
Utkast til revidert rutine for varsling i Hordaland fylkeskommune vert gjort gjeldande som rutine for varsling 
i Hordaland fylkeskommune med slikt tillegg: 
 
Under overskrift Definisjonar. 
Døme på kritikkverdige forhold er: 
Nytt strekpunkt 

 seksuell trakassering 
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PS 61/18 Vedtektsendringer for Ungdommens fylkesting og Ungdommens 
fylkesutval 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget vedtek reviderte vedtekter for Ungdommens fylkesting og Ungdommens fylkesutval. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Pål Kårbø (KrF) sette fram slikt forslag: 

 
«Endring av vedtektene § 6.4 (endringa er understreka): 
 
Dersom medlem i Ungdommens fylkesutval, kontrollkomiteen eller deltakere ved Ungdommens 
fylkesting/Ungdommens fylkesutval sine arrangement får informasjon om brot på vedtektenes § 
6.1 skal dette meldast til fylkesadministrasjonen sitt varslingsutval etter diskusjon med 
Ungdommens fylkesutvals rådgjevar/sekretær, eller politisk kontaktperson. Desse sakene skal 
handsamast under taushet fram til endeleg konklusjon er fatta.» 

 
Røysting 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag med Kårbø sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til 
fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget vedtek reviderte vedtekter for Ungdommens fylkesting og Ungdommens fylkesutval, med slik 
endring: 
 
Vedtektene § 6.4: 
Dersom medlem i Ungdommens fylkesutval, kontrollkomiteen eller deltakere ved Ungdommens 
fylkesting/Ungdommens fylkesutval sine arrangement får informasjon om brot på vedtektenes § 6.1 skal 
dette meldast til fylkesadministrasjonen sitt varslingsutval etter diskusjon med Ungdommens fylkesutvals 
rådgjevar/sekretær, eller politisk kontaktperson. Desse sakene skal handsamast under taushet fram til 
endeleg konklusjon er fatta. 
 

PS 62/18 Framlegg til ny IT-strategi for Hordaland fylkeskommune 2018-2020 

Forslag til innstilling 
 
Fylkestinget sluttar seg til framlegget til IT-strategi for Hordaland fylkeskommune for åra 2018-2020. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Innstillinga vart samrøystes vedteken som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
Fylkestinget sluttar seg til framlegget til IT-strategi for Hordaland fylkeskommune for åra 2018-2020. 
 

PS 63/18 Reglement for mottak og registrering av gåver og andre fordelar for 
folkevalde og tilsette i Hordaland fylkeskommune 

Forslag til innstilling 
 
«Reglement for mottak og registrering av gåver og andre fordelar for folkevalde og tilsette i Hordaland 
fylkeskommune» blir vedteken slik det ligg føre i vedlegg til saka. 
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Saksprotokoll i administrasjonsutvalet - 13.02.2018  
 
Følgjande hadde ordet under ordskiftet: 
Steinseide FRP og Andersen PARAT 
 
Følgjande frå administrasjonen hadde ordet: 
Fylkesdirektør Økonomi – og Organisasjonsavdelinga – Svendsen. 
 
Innstilling til fylkesutvalet 
 
Fylkesrådmannen sitt forslag til innstilling vart samrøystes vedteke. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Aud Karin Oen (SV) sette fram slikt forslag: 
 

«Nytt punkt: 
 
Alle innvalde politikarar skal gjerast merksam på dette reglementet når nytt fylkesting vert 
konstituert.» 

 
Røysting 
 
Innstillinga vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
Oen sitt forslag vart samrøystes vedteke som innstilling til fylkestinget. 
 
Innstilling til fylkestinget 
 
1. «Reglement for mottak og registrering av gåver og andre fordelar for folkevalde og tilsette i 

Hordaland fylkeskommune» blir vedteken slik det ligg føre i vedlegg til saka. 
 

2. Alle innvalde politikarar skal gjerast merksam på dette reglementet når nytt fylkesting vert 
konstituert. 

 

PS 64/18 Kriterium for tildeling av ymse tilskot 

Forslag til vedtak 
 
1. Fylkesutvalet godkjenner at det vert oppretta ei søknadsordning til erstatning for budsjettposten 

«ymse tilskot».  
 

2. Fylkesutvalet godkjenner ei ramme for søknadsordninga på 1,5 mill. kr.  
 

3. Fylkesutvalet godkjenner tildelingskriterium og prosedyre slik det går fram av saksutgreiinga. 
 
Saksprotokoll i fylkesutvalet - 22.02.2018  
 
Fylkesrådmannen sitt forslag vart samrøystes vedteke. 
 
Vedtak 
 
1. Fylkesutvalet godkjenner at det vert oppretta ei søknadsordning til erstatning for budsjettposten 

«ymse tilskot».  
 

2. Fylkesutvalet godkjenner ei ramme for søknadsordninga på 1,5 mill. kr.  
 

3. Fylkesutvalet godkjenner tildelingskriterium og prosedyre slik det går fram av saksutgreiinga. 
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PS 65/18 Ymse 

Saksprotokoll i fylkesutvalet – 21. og 22.02.2018  
 
Onsdag 21.02.2018 
 
Studiebesøk på Voss vidaregåande skule og Voss Gymnas. 
 
Byvekstavtale – status og vegen vidare v/fylkesdirektør samferdsel Håkon Rasmussen. 
 
Reiselivet på Voss inn i framtida v/dagleg leiar Mona H. Hellesnes i Destinasjon Voss. 
 
Voss knutepunkt og ny Hangursbane v/administrerande direktør Øyvind Wæhle i Voss Resort AS. 
 
Torsdag 22.02.2018 
 
INNSENDE SPØRSMÅL  
 
Pål Kårbø (KrF) hadde sendt inn slikt spørsmål: 
 

«Eg ønskjer i neste fylkesutval ei tilbakemelding på kvifor Skyss nesten ikkje nyttar nynorsk, 
sjølv om det er nynorsk som er administrasjonsmålet til Hordaland fylkeskommune som er 
eineeigar. 
 
Eg ber om svar utifrå kulepunkta nedanfor. Dei er sendt inn frå ein engasjert innbyggar! 
 

 Kva målføreretningslinjer har Skyss å retta seg etter? 
 Blir Skyss evaluert på målbruk? 
 På Bystasjonen ser eg ingen plakatar, info-tavler, billettautomatar osb. på nynorsk. 
 I Skyss-appane på tlf. er alle instruksjonar og tekst på bokmål. 
 På haldeplassar med digital visning om når-kor bussen skal er det kun bokmål. 
 Nettsida til Skyss er mykje på nynorsk (med skrivefeil), men langtfrå alt. Kva er policyen 

for denne? 
 Linkar på heimesida er på bokmål. 
 Skyss stiller ikkje krav om nynorsk til sine underleverandørar av infotenester, appar osb. 

som Skyss betaler for. Utan krav,- ingen nynorsk,- slik er det berre. 
 Eg har sett ein plakat på nynorsk, og den heng i bussen med info om nye prisar,- då vart 

eg glad. 
  
Dersom me ikkje brukar nynorsk i kvardagen, så blir det «game over» for målet!» 

 
Fylkesrådmannen vil komme tilbake med svar. 
 
Anne-Beth Njærheim (V) hadde sendt inn slikt spørsmål: 
 

«Syner til brev sendt til Samferdseldepartementet og Kommunal- og 
moderniseringsdepartementet datert 13.02.18 om Ferjeavløysingsordninga – førespurnad om 
førehandsavklaring og overslag på kor mykje vegprosjekt på Bømlo til erstatning for sambandet 
Langevåg - Buavåg kan utløysa i ferjeavløysingsmidlar. 
 
Det står i brevet at det ikkje er noko politisk vedtak om å leggje ned ferja Langevåg - Buavåg. 

 
Spørsmål er kven har tatt initiativ til at brevet er sendt og kvifor er dette brevet sendt utan politisk 
handsaming?» 
 

Fylkesrådmannen svarte slik: 
 

«Brevet er sendt som del av sakshandsaming ved revisjon av Bømlopakken. Dersom det vil 
kunne utløyse store midlar å søkje støtte frå ferjavløysingsordninga, vil det etter 
administrasjonen si meining vere interessant for finansiering av neste versjon av Bømlopakken. 
Bompengebelastninga vert med eit slikt tilskot monaleg mindre.  
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Om departementet godkjenner at ordninga kan nyttast, vil alternativet bli del av dei naudsynte 
politiske vedtak for å sende søknad om stønad etter ferjeavløysingsordninga og revidert 
bompengesøknad.» 
 

Nils Marton Aadland (H) hadde sendt inn slikt spørsmål: 
 

«Reforhandling av byvekstavtalen  
 
I fylkesutvalet 26.10.2017 stilte eg følgjande spørsmål: 
«I juni i år blei byvekstavtalen mellom Hordaland fylkeskommune, Bergen kommune, Statens 
Vegvesen og Jernbaneverket inngått.  
 
Byvekstavtalen skal gjelde for åra 2017 til og med 2023, men alt neste år skal avtalen 
reforhandlast med grunnlag i Nasjonal transportplan 2018-2029. 
 
Det er lagt til grunn at nabokommunar til Bergen skal delta i reforhandlingane. 
 
Eg har følgjande spørsmål: 
 

1. Når startar reforhandlingane? 
2. Er aktuelle kommunar informert om tidspunkt for oppstart av forhandlingane? 
3. Vil det bli opna for at også nabokommunar til Bergen som ikkje er «regionsenter-

kommunar» skal kunna delta i desse forhandlingane?» 
 
Fungerande fylkesordførar svarte i same møte slik: 
«I byvekstavtalen som er inngått står det følgjande om reforhandling:  
 
«Avtalen vil bli revidert etter at Stortinget har behandlet Nasjonal transportplan 2018-2029 og 
den nye bypakken for Bergen. Det legges opp til reforhandling av avtalen senest våren 2018. 
Dette innebærer at reforhandlingen vil bli basert på økonomiske rammer og andre rammevilkår, 
samt prioritering av tiltak, som Stortinget vil gi gjennom behandlingen av NTP 2018-2029. Den 
byvekstavtale som nå inngås er basert på rammene og prioriteringene i NTP 2014-2023. Ved 
revideringen av byvekstavtalen vil det bli vurdert om avtalen skal utvides til å gjelde flere 
kommuner.»  
 
«På møtet i styringsgruppa den 23.10.2017 fikk Hordaland fylkeskommune i oppgåve av 
vegdirektøren som er leiar av styringsgruppa å skissere eit opplegg for involvering av 
nabokommunar inn mot neste forhandlingsrunde. Fylkesrådmannen vil komme attende 
fylkesutvalet med eit slikt opplegg.» 
 
Spørsmål til møtet i fylkesutvalet 21. og 22.02.18: 
Eg har gjennom media registert at det dei siste vekene er halde fleire møte om byvekstavtalen 
utan at nabokommunar til Bergen er invitert.  
 

1. Kvifor er ikkje nabokommunar invitert til desse møta, og når vil prosessen med 
reforhandlingane formelt  starta? 
 

2. Kvifor har ikkje fylkesutvalet fått skissert opplegg for involvering av nabokommunar 
inn mot neste forhandlingsrunde, jfr. svar frå fungerande fylkesordførar i møte 
26.10.17? 
 

3. Er det framleis aktuelt i invitere nabokommunar inn i desse forhandlingane, og når 
blir dei aktuelle kommunane evt. invitert til å ta del i ta del i forhandlingane?» 

 
Fylkesrådmannen svarte slik: 
 

«Spørsmål 1: 
Det er etablert styringsgruppe for gjeldande avtale som berre gjeld Bergen kommune. Det er i 
denne gruppa det har blitt drøfta mogeleg utviding av avtaleområdet. Ved eventuell utviding vil 
det bli etablert ny styringsgruppe. 

  



40 

Spørsmål 2: 
Styringsgruppa har bede Hordaland fylkeskommune om å skissere kva kommunar som er 
aktuelle for å inngå i ny avtale og korleis dette kan skje. Det er utarbeidd eit notat som 
styringsgruppa har tatt til orientering. Det er foreløpig konkludert med at ein skal starte 
prosessen med eit møte der alle kommunane vert invitert og får same informasjon. Det er ikkje 
fatta avgjerd om kva kommunar som vil inngå i forhandlingar om ny avtale.   
 
Spørsmål 3: 
Det kan vere aktuelt å involvere fleire kommunar i forhandlingane. Kva kommunar som er 
aktuelle er drøfta i notatet som er løfta i styringsgruppa. Samferdselsdepartementet og 
Kommunal- og moderniseringsdepartementet arbeider med eit mandat for forhandlingane som 
skal bli fastsett av Regjeringa. Forhandlingar av ny avtale vil starte opp etter regjeringa har 
fastsett mandatet, når dette skjer er uklårt. Departementet har likevel understreka at målet er å 
ha ein ny avtale signert i løpet av 2018.» 
 
I tillegg det munnlege svaret, vart notat om «Byvekstavtale – Utviding av avtaleområde og 
avtalepartar» sendt til fylkesutvalet. 

 
Helge Nævdal (A) hadde sendt inn slik spørsmål: 
 

«Beregning av oppfyllingsgrad VGS 
Det har ved forskjellige anledninger, både fra politisk og administrativt hold blitt framført 
bekymring for overetablering av skoleplasser i region Voss/Hardanger generelt, og Voss 
spesielt, med bakgrunn i Hordaland fylkeskommune sin oppfølging av skolebruksplanen. Dette 
er en bekymring vi alle tar på største alvor om tall og beregninger stemmer med faktisk 
situasjon. 
 
Hvordan rapporteres oppfylling fra de enkelte regioner? 
 
Hvilke variabler ligger til grunn for beregning av oppfyllingsgrad?» 

 
Fylkesrådmannen vil komme tilbake med svar. 
 
OPEN TIME 
 
Pål Kårbø (KrF) sette på vegner av KrF fram slikt oversendingsforslag til fylkesrådmannen: 
 

«Eg syner til ulike mediaoppslag og pressemelding frå Sogn og Fjordane fylkeskommune datert 
12. februar 2018, der Sogn og Fjordane fylkeskommune vil sikre at verdiane i SFE (Sogn og 
Fjordane Energiverk) vert verande i dagens Sogn og Fjordane. 
 
Eg ber rådmannen om ei vurdering av korleis eit slikt vedtak, og ein slik intensjon er i høve til 
intensjonsplanen kap. 7, samt Inndelingslova. Er dette ei sak som må handsamast i 
Fellesnemnda, kfr. at fellesnemnda skal laga vedtekter for fondet?» 

 
Anne Gine Hestetun (A) stilte spørsmål om ho var inhabil fordi ho er styremedlem i BKK. Mona Røsvik 
Strømme (H) stilte spørsmål om ho var inhabil sidan ho har møtt som vara i det same selskapet. Hestetun 
og Strømme gjekk frå under vurderinga av spørsmålet om dei var inhabile. Fylkesutvalet vedtok 
samrøystes at Anne Gine Hestetun og Mona Røsvik Strømme var inhabile etter forvaltningslova § 6, 1. 
ledd e).   
 
Anne Gine Hestetun og Mona Røsvik Strømme gjekk frå under behandlinga av forslaget. Det var 13 
representantar til stades. 
 
Fylkesvaraordførar Pål Kårbø leidde møtet. 
 
Røysting 
 
Kårbø sitt forslag vart  samrøystes vedteke oversendt på vegner av forslagsstillaren utan 
realitetsbehandling. 
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Aud Karin Oen (SV) bad om at sakene til møta i fellesnemnda vert sendt ut tidlegare enn ei veke før 
møtet. Dette for at det skal verte tid til å behandle sakene i dei politiske gruppene. 
 
Tom Sverre Tomren (MDG) stilte slikt spørsmål: 
 

«Når en kjøper enkeltbilletter og kombinerer tog og buss må en kjøpe nye billetter når en går fra 
buss til tog (Osterøy-Arna-Bergen). Det har vært en uttalt politisk målsetting å samordne taksten 
på overgang mellom tog og buss. Hva er statusen på dette arbeidet?» 
 

Fylkesrådmannen vil komme tilbake med svar. 
 
Tom Sverre Tomren (MDG) stilte slikt spørsmål: 
 

«Vi får en del tilbakemeldinger på at politiske dokument, vedlegg og andre dokument som det 
skal være innsynrett i er vanskelig og sent tilgjengelig. Vi ber om at det blir gjort en 
gjennomgang på de digitale løsningen med det siktemål å sikre god tilgjengelighet og 
transparens i offentlige dokument.» 

 
Fylkesrådmannen svarte på spørsmålet. 
 
Benthe Bondhus (Sp) stilte slikt spørsmål: 
 

«Korleis skapa, leggja til rette for gode kollektivreisande? 
Kva rutinar har fylkeskommunen i sams vegadministrasjon med Statens vegvesen 

 når ventefasilitetar (buss-skur) vert skada og rive ned? 
 når eit bygdelag eller andre søkjer om ventefasilitetar langs vegen for dei 

kollektivreisande?» 
 
Fylkesrådmannen vil komme tilbake med svar.  
 
Silja Ekeland Bjørkly (H) viste til medieoppslag om situasjonen for Carte Blanche og bad 
fylkesordføraren klargjere kva ho ønskjer innspel om. Fylkesordføraren orienterte om at det innkalla til 
ekstraordinær generalforsamling om kort tid, og bad om råd til den vidare prosessen. 
 
Sigbjørn Framnes (Frp) stilte slikt spørsmål: 
 

«Reiseliv er viktig for flere områder i Hordaland. For å lykkes må logostikk / kollektive løsninger 
fungere for at «pakking» av produkt kan gjøres av operatører. Tilbakemeldingene er at Skyss 
ikke er imøtekommende nok for at dette skal kunne fungere. Om vi får flere reisende på våre 
eksisterende ruter ville dette gitt et bedre belegg som igjen ville gitt oss bedre «inntjening». Hva 
tenker fylkesrådmannen at Skyss kan bidra med for å få flere turister på våre ruter, og vil 
rådmannen oppfordre Skyss til å bedre opplevd dialog ut mot operatører?» 

 
Fylkesrådmannen vil komme tilbake med svar.  
 
Mona Røsvik Strømme (H) bad om følgjande: 
 

«Innfartsparkering – Åsane 
Ta opp med Bergen kommune sin politiske ledelse ang. innfartsparkering i Åsane om C-feltet. 
Evt. andre aktuelle områder som er hensiktsmessige. Ønsker skriftlig svar til neste fylkesutvalg.» 


